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  ZAPISNIK 

sa 10. sjednice OPĆINSKOG VIJEĆA OPĆINE LASTOVO, održane 31. kolovoza 2018. 

godine, s početkom u 15.00 sati u uredu Općinskog načelnika. 

NAZOČNI  vijećnici: Lukša Hropić, Dino Katić, Tonći Šarić, Ilija Frlan, Miro Maričević, 

Pavao Lagetar, Anita Jančić Lešić, Nina Glumac (nazočna od 15:25 sati - 2. točka) 

NISU NAZOČNI vijećnici: Martina Bašić Ivčević (opravdano odsutna) 

OSTALI NAZOČNI: Leo Katić općinski načelnik, Margaret Hropić zamjenica općinskog 

načelnika, Korana Zavadlav pročelnica Jedinstvenog upravnog odjela, Marinela Giljević viša 

stručna suradnica II. 

 

Predsjednik Ilija Frlan je otvorio sjednicu, pozdravio nazočne, utvrdio da je na sjednici 

nazočno 7 vijećnika i da Vijeće može pravovaljano odlučivati te je predložio sljedeći  

 

D N E V N I   R E D: 

 

1. Zapisnik s 9. sjednice Općinskog vijeća 

2. Ugovor o prijenosu vlasništva komunalnih vodnih građevina - sustav javne 

vodoopskrbe i sustav javne odvodnje na području Općine Lastovo u vlasništvu Općine 

Lastovo na NPKLM vodovod d.o.o. Korčula 

3. Ugovor o reprogramiranju obveza za isporučene vodne usluge javne vodoopskrbe 

4. Polugodišnji izvještaj o izvršenju Proračuna Općine Lastovo za 2018. godinu 

5. Odluka o davanju suglasnosti Udruzi za promicanje kulture i umjetnosti „Dobre 

Dobričević“ za provedbu ulaganja „Dom kulture u Lastovu“ 

6. Odluka o davanju suglasnosti Osnovnoj školi „Braća Glumac“ za provedbu ulaganja 

„Uređenje dvorišta i izrade fasade Dječjeg vrtića Lastavica“ 

7. Odluka o osnivanju postrojbe civilne zaštite opće namjene Općine Lastovo 

8. Odluka o određivanju pravnih osoba od interesa za sustav civilne zaštite na području 

Općine Lastovo 

9. Ovrha - Presuda Visokog trgovačkog suda Republike Hrvatske 

10. Vijećnička pitanja 

 

Ilija Frlan: Za točku 6. nije se sastao Školski odbor pa predlažem da je maknemo i dobili smo 

Zahtjev Osnovne škole „Braća Glumac“ te predlažem novi dnevni red: 

 

1. Zapisnik s 9. sjednice Općinskog vijeća 

2. Ugovor o prijenosu vlasništva komunalnih vodnih građevina - sustav javne 

vodoopskrbe i sustav javne odvodnje na području Općine Lastovo u vlasništvu Općine 

Lastovo na NPKLM vodovod d.o.o. Korčula 

3. Ugovor o reprogramiranju obveza za isporučene vodne usluge javne vodoopskrbe 

4. Polugodišnji izvještaj o izvršenju Proračuna Općine Lastovo za 2018. godinu 

5. Odluka o davanju suglasnosti Udruzi za promicanje kulture i umjetnosti „Dobre 

Dobričević“ za provedbu ulaganja „Dom kulture u Lastovu“ 

6. Odluka o osnivanju postrojbe civilne zaštite opće namjene Općine Lastovo 

7. Odluka o određivanju pravnih osoba od interesa za sustav civilne zaštite na području 

Općine Lastovo 

8. Zahtjev - Osnovna škola „Braća Glumac“ 
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9. Ovrha - Presuda Visokog trgovačkog suda Republike Hrvatske 

10. Vijećnička pitanja 

  

Margaret Hropić: Imamo li pisano od škole da se nije sastao Školski odbor? 

 

Korana Zavadlav: Zaprimljen je e-mail od ravnateljice Vedrane Ortike Medini - „Poštovani, 

Školski odbor nije donio odluku o provođenju mjere 7.4.1. jer se zbog odbijanja predsjednice 

ŠO nije bio u mogućnosti sastati.“ 

 

Anita Jančić Lešić: Ja bi stavila ovu točku 9. kao točku 2. poslije zapisnika, a to bi bilo 

Financijsko stanje Općine i Ovrhe nad financijskim sredstvima Općine Lastovo.  

 

Predsjednik Ilija Frlan stavlja na glasovanje Prijedlog Anite Jančić Lešić, te utvrđuje da se sa 

tri glasa „za“, četiri glasa „protiv“ odbija Prijedlog.  

 

Miro Maričević: Znam da se ne može stavit sad u dnevnom redu, izvještaj načelnika o radu 

treba podnosit dva puta godišnje, to je obaveza. Bez obzira što on kaže ima li posla ili nema 

posla kao što je zadnji put rekao, trebao bi izvještaj biti obaveza za općinsko vijeće kako bi 

bili upoznati sa svim radnjama Općine. 

 

Anita Jančić Lešić: Znači moj prijedlog je odbijen? 

 

Ilija Frlan: Da. 

 

Predsjednik Ilija Frlan zaključuje raspravu i stavlja na glasovanje njegov prijedlog Dnevnog 

reda. 

 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik Ilija Frlan utvrđuje da je s pet glasova „za“ i dva 

glasa „protiv“ usvojen dnevni red.  

 

AD 1. ZAPISNIK S 9. SJEDNICE OPĆINSKOG VIJEĆA 

 

Miro Maričević: Imam primjedbu na konstataciju „Lukša Hropić smatra da Miro Maričević 

ne može govoriti o tome tko je koga oštetio, jer je tadašnja vlast oštetila proračun Općine 

trenutnim procesom ovrhe“ ja sam sigurno odgovorio, ovdje nema mog odgovora, al ću reći 

da tadašnja vlast nije oštetila proračun Općine Lastovo, a tko je oštetio to ćemo vjerojatno se 

dotaknut kod točke Ovrhe.  

 

Marinela Giljević: Objasnili smo da kad više ljudi priča odjednom da se jednostavno to ne 

može unijet u zapisnik. Sigurno je sve napisano, trudimo se da napišemo sve što je rečeno. 

 

Miro Maričević: Moram konstatirat ovo da bivši općinski načelnik i bivša vlast nije oštetila 

Proračun Općine Lastovo trenutnim procesom ovrhe to je rečeno 29. lipnja. 

 

Ilija Frlan: Marinela, možeš li preslušat i ukoliko se razumije napiši, ukoliko se ne razumije 

napiši da je nerazumljivo. 

 

Korana Zavadlav: Pa ne možete glasovati tako. 
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Marinela Giljević: Mi stvarno pišemo sve što se kaže, što se čuje i što je razumljivo. Mislim 

da nema potrebe da se sumnja u zapisnik. 

 

Miro Maričević: Ja imam pravo sumnjat u zapisnik, jer jednostavno priča je ovdje jasna, ja to 

tražim jer sam ovdje odgovorio na ovu konstataciju i ja ponovo kategorički tvrdim da to nije 

točno, bivša vlast nije oštetila Proračun Općine Lastovo a vezano za sada ovrhu. 

 

Marinela Giljević: Glasujte o prijedlogu da li želite da to uđe u zapisnik. 

 

Ilija Frlan: Miro možete li sada ponovit što ste tada rekli pa da sad uđe u zapisnik. 

 

Lukša Hropić: Treba to preslušat. 

 

Miro Maričević: Ja govorim sada o onome što sam sigurno odgovorio, al sam odgovorio 

sigurno da sigurno bivša vlast nije oštetila proračun vezano za sadašnje stanje ovrhe. 

 

Predsjednik Ilija Frlan zaključuje raspravu i stavlja na glasovanje Zapisnik s 9. sjednice 

Općinskog vijeća uz napomenu da se presluša ono što je Miro Maričević rekao i da se ugradi 

u zapisnik ako može. 

 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik Ilija Frlan je utvrdio da se Zapisnik s 9. sjednice 

Općinskog vijeća jednoglasno  (sa sedam glasova „za“) usvaja. 

 

Anita Jančić Lešić: Što se tiče pisanja zapisnika, dakle, diskusije na općinskom vijeću su 

dužne biti prenesene dobro u zapisnik, činjenica je da to tehnički nije uvijek lako izvedivo, 

svaki vijećnik kada diže ruku za zapisnik onda on potvrđuje da je točno ono što je izneseno, 

pošto je dosta velika priča mi najbolje pamtimo ono što smo mi rekli i imamo pravo ispravit i 

svoje i tuđi navod ako točno znamo da to nije rečeno. Ovo je tehničko pomagalo ljudima da bi 

lakše pisali zapisnik da se to piše na ruke to bi bilo praktički neizvedivo, ali ovo je samo 

tehničko pomagalo, a točno je ono što mi ispravljamo, ako ja moram glasat da li je točno što 

smo ja i vi govorili onda nije bitno tehničko pomagalo bitan je moj ne stav nego primjedba, 

uvijek je jača primjedba vijećnika nego bilo kakvo tehničko pomagalo. 

 

Korana Zavadlav: Da, ali tu primjedbu moraju prihvatiti i drugi vijećnici. 

 

Anita Jančić Lešić: Ne moraju prihvatiti tu ispravku, u principu svatko ispravlja svoj, iako 

može i ispraviti tuđe. 

 

Dino Katić: Postoji mogućnost da netko i zaboravi i da se ne može sjetiti rečenice. 

 

Anita Jančić Lešić: U tom slučaju se ne ispravlja. 

  

AD 2. UGOVOR O PRIJENOSU VLASNIŠTVA KOMUNALNIH VODNIH 

GRAĐEVINA  - SUSTAV JAVNE VODOOPSKRBE I SUSTAV JAVNE ODVODNJE 

NA PODRUČJU OPĆINE LASTOVO U VLASNIŠTVU OPĆINE LASTOVO NA 

NPKLM VODOVOD D.O.O. KORČULA  

 

Leo Katić: Dobili smo prijedlog Ugovora od NPKLM Vodovoda a koji se poziva na našu 

Odluku sa 9. sjednice od 29.6. i uputili smo ga vijećnicima da daju primjedbe, primjedba 
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nijedna nije stigla. Ja imam dvije dopune u smislu preciznosti ovakvog Ugovora, pratite u 

članku 2. 

 

Pavao Lagetar: Ja sam mislio da ćemo sada na sjednici imat pravo davat primjedbe. 

 

Leo Katić: Ja ne oduzimam pravo, samo želim sada odmah istaknuti ovo jer ovo je možda 

bitno za vaše primjedbe. Ovo nije kraj priče, nas čeka još jedna rasprava kad bude gotov 

Elaborat - vodovod, vodoopskrba, desalinizacija, odvodnja, jer ovaj Ugovor otvara pitanje 

Aneksa, prema tome nismo završili ovu priču, ovo je jedan korak u tom cijelom nizu. 

U članku 2. Ugovorne strane sporazumno utvrđuju da se komunalne vodne građevine iz 

članka 1. ovog Ugovora vode u popisu dugotrajne imovine Općine Lastovo - znači to nije 

točno, briše se Općine Lastovo i upisuje: vode u popisu dugotrajne imovine „Komunalca 

d.o.o. Lastovo (u 100%-om vlasništvu Općine Lastovo) i Vodovoda i odvodnje Lastovo d.o.o. 

(u 100%-om vlasništvu Općine Lastovo)“.  

Imamo novi članak, iako se Ugovor vezuje na našu Odluku, koji govori o raskidu Ugovora i 

on glasi: „Općina Lastovo zadržava pravo, a NPKLM VODOVOD d.o.o. se obvezuje da će na 

zahtjev Općine Lastovo u bilo kojem trenutku izvršiti prijenos vlasništva predmetnih 

komunalnih vodnih građevina za javnu vodoopskrbu i javnu odvodnju Općine Lastovo istoj, 

bez naknade.“ To je ono što smo precizirali Odlukom i sada smo to još jednom potvrdili u 

ovaj Ugovor o prijenosu vlasništva. Možda su to bile dvije stvari na koje ste i vi mislili na 

njih ja sam ih htio odmah iznijeti na početku tako da nam bude jednostavnije.  

 

Anita Jančić Lešić: Ja bih pitala zbog čega se ovaj Ugovor potpisuje dok nije napravljen 

elaborat, dok nisu procijenjene nekretnine koje se prenose. 

 

Leo Katić: Zaključkom Nadzornog odbora NPKLM sustava od 17.07.2018. koji je vodio 

raspravu doneseno je nekoliko odluka kad je u pitanju Općina Lastovo, jedna govori o 

ugovoru o preuzimanju distribucije, druga govori o sljedećem ugovoru koji nas čeka - potpis 

Ugovora o reprogramiranju duga i treći govori o procjembenom elaboratu. Ovaj ugovor koji 

nema financijsku težinu, koji govori o prijenosu temeljem Zakona o vodama bez naknade, on 

je otvorio u jednom članku da će se svi daljnji postupci rješavati aneksom ugovora i on je 

potreban u ovom trenutku da bi se nastavio ovaj cijeli proces. Ugovor za izradu elaborata 

procjene je zaključen, elaborat se radi, ekipa je bila na Lastovu već dva puta, čim bude gotov 

bit će na sjednici vijeća, a biti će sastavni dio aneksa ovog Ugovora o kojem danas govorimo i 

on je kao takav potreban. 

 

Anita Jančić Lešić: Ali zbog čega to dosad nije bilo gotovo? 

 

Leo Katić: Zbog toga što to rade ovlaštene firme i zato što treba vremena da se to sve napravi.  

 

Anita Jančić Lešić: A možemo li o ovome glasat kad to bude gotovo? 

 

Leo Katić: Ova točka nije stavljena bez veze jer se radi o jednom cijelom slijedu tog cijelog 

postupka koji nije nimalo jednostavan, od one početne priče da oni odmah preuzmu 

vodoopskrbu pa oni to nisu učinili navodeći tehničke razloge, ljeto i povećani obim poslova, 

mi s ovim ništa ne prejudiciramo, oni već sada traže dva ugovora, jedan je sad predmet ove 

rasprave, prema tome mislim da smo se zaštitili dovoljno da smo utvrdili činjenično stanje i 

da smo otvorili prostor da ćemo aneksima koji će opet biti na sjednici Općinskog vijeća 

rješavati daljnja pitanja. Oni traže Ugovor i to odmah, dva ugovora ne jedan. Prema tome 
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postoji neka procedura koja to traži, ja ne mogu odgovorit zašto oni to traže ali vidim da su to 

učinile i neke druge Općine. 

 

Pavao Lagetar: Je li NPKLM već preuzeo Vodovod? 

 

Leo Katić: Ne, upravo sam prije minutu rekao da nije preuzeo distribuciju vode na području 

otoka Lastova.  

 

Pavao Lagetar: A otprilike kad se očekuje da će? 

 

Leo Katić: Mi sad potpisujemo Ugovor jel tako, onda se očekuje da će se u narednih tri tjedna 

završiti elaborat. Na Nadzornom odboru je bilo izneseno stanje da se ne može preuzeti u 

povećanoj turističkoj sezoni uz povećan obima poslova, neću sada govoriti neke dane ali 

mislim da će rana jesen biti ono vrijeme kad će se završiti cijeli posao i cijeli postupak.  

 

Miro Maričević: Jel to bilo u pregovorima ili će to bit neki nastavak priče, vezano za ljudske 

resurse i cijene? 

 

Leo Katić: Naravno, to je pitanje aneksa, radi se o solidarnoj cijeni i radi se o preuzimanju 

djelatnosti. 

 

Miro Maričević: Da li se nastavlja isti način rada i naplate? 

 

Leo Katić: Odgovor je ne, znači od 01.06. zaključen je Ugovor na način da Komunalac plaća 

kad su se zatvorile sve dubioze dotada proizašle i mi radimo korake koji su potrebni, mi 

plaćamo vodu NPKLM-u temeljem Ugovora između Komunalca i Vodovoda i odvodnje, taj 

postupak traje i dalje i trajat će sve do dana faktičkog preuzimanja. 

 

Pavao Lagetar: Hoće li se u jednom od tih aneksa dogovoriti s NPKLM-u o otpisu tog duga? 

 

Leo Katić: O tome ćemo voditi raspravu na onoj drugoj točci, ali mogu ja to sad i odmah 

odgovoriti.  

Na toj istoj sjednici Nadzornog odbora 17.07.2018. Nadzorni odbor je jednoglasno 

maksimalno izašao nama u susret, prva je bila odluka o odgodi za srpanj 2019. i druga je da je 

jedino nama tada omogućeno 60 mjeseci to piše u ugovoru, od srpnja 2019. pa dalje, bila je 

tematska rasprava, nekoliko nas načelnika svatko je odrađivao svoj dio. 

 

Pavao Lagetar: Znači ne otpisat nego samo odgodit. 

 

Leo Katić: To su prvi koraci. Postoji procedura koja ne može govoriti odmah o otpisu - 

procedura reprograma, odgode, rata pa onda nakon toga slijedi i to otpis u dijelovima ne u 

cijelosti. 

 

Anita Jančić Lešić: Ovdje se postavlja toliko velikih pitanja, toliko gadnih pitanja ovoga duga 

i ovoga Ugovora. Ja nemam ništa protiv, jer je to zakonski tako napravljeno i mislim da će 

tako to bit skroz u redu, ovaj prijenos vlasništva meni nije sporan, međutim jako mi je sporno 

što to ništa nije definirano i nije dogovoreno, mislim da je to trebalo biti pripremljeno na 

vrijeme, a to nije pripremljeno na vrijeme, tako da ću bit suzdržana što se tiče ovog Ugovora 

o prijenosu vlasništva komunalnih vodnih građevina. 
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Dino Katić: Što je s statusom objekta desalinizatora, on isto ulazi u ovaj Ugovor ili? 

 

Leo Katić: Malo prije sam rekao da se rade elaborati Vodoopskrbe i elaborat Odvodnje, s time 

da smo mi u dogovoru s NPKLM-om. Elaborat Vodoopskrbe biti će u dva dijela, biti će 

postojeći vodni sustavi vodne građevine i u drugom dijelu zasebno procijenjen sustav 

desalinizacije, tada kad budemo to radili donosimo odluku kakvu ćemo već donijeti. 

 

Anita Jančić Lešić: U čemu je problem, problem je u tome što mi odlučujemo da ćemo to 

nešto dat.  

 

Leo Katić: To smo već odlučili prošlu sjednicu. 

 

Anita Jančić Lešić: Ali ne znamo ni što, ni koliko, ni koliko to košta - ne znamo ništa. Mislim 

da su takve odluke uvijek problematične. Mislim da kad se rade ugovori da se mora 

izdefinirat, ovo je vrlo općenito i po meni bi ovo trebalo čekat, ako će tri tjedna bit dok dođu 

elaborati, i dok se sve to može u Ugovor unijet, ja ne vidim razloga da se ovo ne napravi, da 

se ovo ne odgodi za mjesec dana i tako oni ne mogu preuzet distribuciju vode jer je još sezona 

kroz deveti mjesec, prema tome mislim da se ovo može odgodit. Da se napravi pravi Ugovor 

da znamo što se prenosi, da bude u tom Ugovoru isto tako da su nam obaveze održavanje 

desalinizatora, da ne propadne desalinizator. 

 

Ilija Frlan: Evo samo da rečem da je došla Nina Glumac i da se Martina Bašić Ivčević 

opravdala. 

 

Predsjednik Ilija Frlan zaključuje raspravu i stavlja na glasovanje: 

Z A K LJ U Č A K  

1. Ovim Zaključkom utvrđuje se prijedlog Ugovora o prijenosu vlasništva komunalnih 

vodnih građevina - sustav javne vodoopskrbe i sustav javne odvodnje na području 

Općine Lastovo u vlasništvu Općine Lastovo na NPKLM vodovod d.o.o. Korčula koji 

je u prilogu ovog Zaključka te čini njegov sastavni dio. 

2. Ovlašćuje se Općinski načelnik da sa NPKLM vodovod d.o.o. Korčula zaključi 

Ugovor o prijenosu vlasništva komunalnih vodnih građevina - sustav javne 

vodoopskrbe i sustav javne odvodnje na području Općine Lastovo u vlasništvu Općine 

Lastovo na NPKLM vodovod d.o.o. Korčula.  

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik Ilija Frlan je utvrdio da se s pet glasova „za“ i tri 

glasa „suzdržan“ donosi Zaključak. (u prilogu) 

 

AD 3. UGOVOR O REPROGRAMIRANJU OBVEZA ZA ISPORUČENE VODNE 

USLUGE JAVNE VODOOPSKRBE  

 

Leo Katić: Mogu samo ponoviti, na sjednici koju sam već citirao dva puta, utvrđeno je stanje 

dubioza nastalih iz pozicije vodoopskrbe. Ovaj Ugovor je utvrdio odnos između NPKLM 

Vodovoda, Vodovoda i odvodnje i Općine Lastovo sudionika s pozicije vlasnika poduzeća. 

Ovaj Ugovor je definirao odgodu za srpanj 2019. i maksimalni broj 60 mjesečnih rata. 

Omogućuje daljnju deblokadu računa Vodovoda i odvodnje, omogućuje zaustavljanje svih 

mogućih kamata i ostaloga i omogućuje deblokadu računa kako bi mogli mi završiti našu 

priču koja se odnosi na investiciju desalinizacije, mi bez deblokade ne možemo zaključiti 
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investiciju te ne možemo transferirati 200.000,00 kn iz Hrvatskih voda koje smo mi osigurali 

kao učešće Općine Lastovo. Na ovaj način bi mi riješili problem financijskih dubioza. 

 

Anita Jančić Lešić: Da potvrdimo, poduzeće Vodovod je blokiran od strane NPKLM-a. 

Investicija desalinizator se vrši preko poduzeća Vodovod, kada osnovna sredstva i sve prijeđe 

u vlasništvo NPKLM-a, da li će se ugasit poduzeće Vodovod? 

 

Leo Katić: Sada ne, iz više razloga - vraćanja duga, nezadovoljstva nas sa opskrbom od stane 

NPKLM-a Vodovoda, povratak vodnog sustava u naše poduzeće. To nije jednostavna priča, 

Vodovod i odvodnja se ne može sad ugasit kad je u ugovornim obvezama. Kad je sada i u 

reprogramu.  

 

Miro Maričević: Ja mislim da se nismo razumjeli, ovdje vidim iz prijedlog Ugovora s 

NPKLM-om koji ste zapravo prihvatili koji govori o odvodnji, praktički sve aktivnosti 

Vodovoda i odvodnje su gotove, u tom momentu stupanja na snagu nema potrebe da postoji 

više. 

 

Leo Katić: To će odlučit Općinsko vijeće. Odluka o budućem statusu Vodovoda i Odvodnje 

Lastovo d.o.o. biti će odluka Općinskog vijeća.  

 

Anita Jančić Lešić: A sada bi morali početi ustvari pričati o meritumu stvari, ovo je krpanje 

rupa. Ja bih pitala načelnika koji je ujedno i nadzor komunalnog poduzeća i poduzeća 

Vodovod, odnosno zastupa nas i građane ovog otoka u vezi pitanja iz komunalnih djelatnosti. 

Kako se mogao dogodit ovoliki dug, zbog čega je nastao ovoliki dug? Zbog čega se voda koja 

je kupljena od NPKLM-a nije redovito plaćala, a građani tu su vodu plaćali? 

 

Leo Katić: Odgovorna osoba koja upravlja poduzećima je uprava poduzeća. To sam ti 

odgovorio i prošli put, sad to ponavljam, ne znam zašto više, prema tome, sve radnje i poslove 

u pravnoj osobi po zakonu je uprava poduzeća. 

 

Anita Jančić Lešić: Tko u ime vlasnika nadzire poduzeće u vlasništvu Općine? 

 

Leo Katić: Općinsko vijeće temeljem dokumentacije koja dolazi svake godine na stolu 

Općinskog vijeća Općine Lastovo. 

 

Anita Jančić Lešić: Mislim da je načelnik nadzorni organ. 

 

Leo Katić: Ti možeš, što se mene tiče, mislit što god hoćeš. 

 

Miro Maričević: Ja mislim da Leo nisi u pravu, iz Statuta je proizašlo tko je nadzor za 

poduzeća od općinskog interesa. 

 

Dino Katić: Vijeće prihvaća Izvješće. 

 

Leo Katić: Posljedice rada određene firme u 100 % vlasništvu Općine na kraju se vidi i 

realizira u Izvješću o radu te pravne osobe.  

 

Anita Jančić Lešić: Načelniče vi ste izvršilac i nadzor koji postavlja i razrješuje direktore, a u 

ovom Općinskom vijeću imali ste većinu, pa ja pitam ovo Općinsko vijeće i vas načelniče 

kako je moglo doći do ovakvog duga? 



8 

 

Leo Katić: Vodovod i odvodnja je bila ugovorna strana jer nitko drugi nije mogao biti po 

Zakonu o vodama ugovorna strana, taj cijeli program i vođenje poslovanja je u jednom 

programu komunalnih djelatnosti. Komunalac nikad nije taj program mijenjao jer mi kada 

dobivamo račune vidimo kao izgledaju računi, naplaćivao je sve u sklopu zbirnog računa, nije 

izvršavao sve obveze prema svom poduzeću i došlo je do dubioze koje nisu male. Prema 

tome, poduzeće Komunalac svoje poslovanje je vodilo na prihodnoj strani isporučene vode na 

kraju. 

 

Anita Jančić Lešić: Točno i na to smo vas upozorili prije godinu ipo dana, a kada je za 2016. 

došlo ovdje Izvješće i bilanca Komunalca, raspravljali smo o tome i  upozorili smo vas jasno i 

glasno da je to poslovanje nezakonito, da nema nikakve pravne i ekonomske logike da jedno 

poduzeće kupuje vodu, da drugo poduzeće prodaje vodu, na to ste bili upozoreni i vi i 

vijećnici, vi ste prihvatili tu bilancu i doveli ste do ove situacije da je Općina dužna 600 i 

nešto tisuća kuna. Na pitanja kako posluje Komunalac, Komunalac posluje odlično, normalno 

kad su dugovi na drugu firmu i vaši vijećnici su vam dali potvrdu za takvo poslovanje. 

 

Leo Katić: Nisu vijećnici Općinskog vijeća za ništa odgovorni. 

 

Anita Jančić Lešić: Oni su odgovorni zato što su prihvatili tu bilancu, a vi ste odgovorni zato 

što ste poslovali, u najmanju ruku, kao loš gospodar, a bojim se i spomenut u najjaču ruku. 

Ovo je jedan ogroman problem. 

 

Leo Katić: Imate ispred sebe prijedlog Ugovora o rješenju problema. Tema je prijedlog 

Ugovora o rješenju problema. 

 

Nina Glumac: Ovo poduzeće je nastalo prije tri godine, stoga se ne može krivit samo ovo 

vijeće, jer smo mi naišli na ovaj dug. To što se u međuvremenu povećao dug, Lučijano je u 

više navrata rekao da trenutno nije postojalo niti jedno drugo rješenje što se tiče kupnje vode 

preko jednog poduzeća i naplate vode preko drugog poduzeća i to smo mi prihvatili, jer on je 

tada bio direktor Komunalca, on je tada znao što se tiče toga i što se može napraviti, a što se 

ne može napraviti. Mislim da nije u redu da krivite ovo vijeće za dug koji je nastao, nismo mi 

krivi i na prošloj sjednici kad je bila teta Lucijana je rekla da je dug ne samo zato što su 

vijećnici glasali što su izglasali nego zato što ljudi ne plaćaju vodu. A hvala Bogu na Lastovu 

svak svakog zna i ako nekome iskopčate vodu doći će mater, otac, baba, djed, daj nemoj mi 

malemu, mali mi nema od čega živjeti i ne može platit kruh kamoli će vodu i ne znam što, 

onda se smilujete, uključite mu vodu, jedan po jedan, dva po dva, hiljadu kuna, deset hiljada, 

tako se i je stvorio ovaj dug, ne od jučer nego od prije tri godine, a i bilo ga je i prije preko 

drugog poduzeća. Nije u redu da krivite ovo vijeće. 

 

Anita Jančić Lešić: Ja ne krivim nego smatram odgovornim, to je razlika. Načelnik nadzire i 

postavlja direktora, direktor posluje u datim okolnostima kako zna i umije. Načelnik je dužan 

procijeniti da li direktor radi kako treba ili ne. Financijski izvještaji dolaze u vijeće. 

Prihvaćanjem financijskih izvještaja, vi odnosno mi kao vijeće, odnosno vi koji ste tada 

glasali, ste prihvatili odgovornost za njihovo poslovanje, tako da kad dižete ruku za svaku 

odluku prihvaćate odgovornost za posljedice te odluke. 

 

Nina Glumac: Tako je, ja se slažem s time, al mi nismo napravili taj dug, taj dug stoji. 

Možemo mi odbiti to financijsko izvješće i onda se stvara problem za problemom da  

Komunalac i još dublje pada u taj problem ili možemo reć ajde ok, ajmo pomoć, ajmo vidjet 

što se može napravit u daljnjih ne znam koliko. 
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Anita Jančić Lešić: Apsolutno. Ja se slažem s tobom. Kada je ovo vijeće krenulo radit već su 

se počeli kupit dugovi na poduzeću Vodovod i ovo vijeće kad je dobilo prvu informaciju je 

trebalo se složit s tim da direktor Komunalca dođe ovdje, da podnese Izvješće, da se traži 

promjena načina poslovanja, da se traži ušteda, da se traži drugačiji rad. Nije se tražilo. 

 

Nina Glumac: Kako ne, dala mu se potpora zato da on u nekom narednom periodu uspije se 

nešto izorganizirati.  

 

Leo Katić: Dubioze i dugovanja poduzeća u velikom postotku, 35 % a sigurno i više, nastali 

su zato što u ne partnerskom odnosu NPKLM-a kao isporučitelja i Vodovoda i odvodnje kao 

primatelja tj. distributera postoji nešto što se zove ne fer odnos, a to vam znači ovako 

lastovskim jezikom jednostavno: faktura na otoku Korčuli, opterećenje poduzeća po fakturi, 

stvarno stanje na otoku Lastovu umanjeno za 35 - 40 %, gubitci, naplate i ostalo i mi svaki 

dan imamo problem što je sraz između fakture isporučitelja i primatelja to je jedno i nažalost 

veliki sustav to može podnijeti, jer onda to on radi sam sebi, a mi kao oni koji smo u tom 

krugu nismo uspjeli s NPKLM Vodovodom razriješiti problem nikada da se to radi na otoku 

Lastovu. NPKLM Vodovod je to tumačio tehničkim razlogom a to je da voda čitava ne ulazi 

u vodospremu pa da bi se tu  mogla vršiti mjerenja, pa su onda imali tehničko rješenje da to 

bude mjerenje Za Rebra, znači izlaz iz mora, pa su taj sustav skinuli sa izlaza iz mora Za rebra 

i mi smo zapravo gomilali troškove i iz tog razloga. Govorimo o jednom problemu koji je 

ogroman problem jer tada se nije primjenjivala solidarnost. 

 

Anita Jančić Lešić: Po kolikoj cijeni se kupuje od NPKLM-a voda? 

 

Leo Katić: Ne znam. 

 

Anita Jančić Lešić: Mislim da je po 3-4 kn a ovdje se naplaćuje po 14. Tako da bi po toj logici 

Vodovod trebao zarađivat na vodi. 

 

Dino Katić: Ne bi jer su veliki gubitci na trasi. 

 

Anita Jančić Lešić: Gubitci na trasi kontinuirani su posao onoga koji održava vodovod i kada 

bi se to radilo kako treba onda ne bi recimo na vodospremi gore iznad Ubli od onoga silnog 

curenja počela rast mahovina koliko dugo već curi a ne popravlja se, mjesecima curi i ne 

popravlja se, a to nije problem NPKLM-a to je problem opet funkcioniranja službe na 

Lastovu koja vodi računa o vodovodu i financijama i o naplati, prema tome ne možemo taj 

problem prebacit nekom drugome to je problem da li Komunalca, da li Vodovoda, da li, ja ću 

se opet vratit, onoga koji u naše ime nadzire Komunalac, koji je za to ovlašten i zakonski 

dužan to radit a to je naš načelnik. 

 

Lukša Hropić: Kad smo imali Izvješće o radu Komunalca, potraživanja su bila veća od duga 

meni se čini, ne znam točno brojke, ali meni se čini da je Komunalac imao potraživanje od 

ljudi što se tiče vode. 

 

Anita Jančić Lešić: To je još jedan dokaz da se loše radi.  

 

Leo Katić: Moram Vas pitati ozbiljno o čemu mi danas raspravljamo. 

 

Anita Jančić Lešić: Raspravljamo o ogromnom dugu u koji je dovedena Općina Lastovo zbog 

lošeg rada vas načelniče. 
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Leo Katić: A vi Anita pročitajte kako se zove točka dnevnog reda. 

 

Miro Maričević: Ne mogu prihvatit da se ovaj dio priče, nema veze što govori Anita sa time, 

kad Općina prihvaća, preuzima dug koji je nastao stvarno šlamperaju, to treba reći otvoreno, 

prema tome ovaj Ugovor o reprogramu obveza preuzima Općina Lastovo, to je prelijevanje na 

Općinu Lastovo i ima pravo vijećnica o tome raspravljat. Imamo Ugovor koji obaveziva 

Općinu u budućnosti ako se prihvati ti Ugovor. 

 

Leo Katić: Ako njena firma Vodovod i odvodnja ne bude plaćala obaveze iz sredstava 

Komunalca d.o.o. Valjda je ovdje jasno zašto se Općina ovdje pojavljuje, zato što je vlasnik. 

 

Miro Maričević: Vodovod i odvodnja ne može imat prihode više.  

 

Leo Katić: Pa nema ih ni sad. 

 

Miro Maričević: Onda budi ozbiljan, ovdje je očito da Ugovorom preuzima sudužnik 

obaveze, prema tome Općina Lastovo, to treba bit jasno, nismo mala djeca. 

 

Anita Jančić Lešić: Evo ovo je primjer načina rada. Danas raspravljamo o tome da značajni 

dijelovi Komunalca odnosno Vodovoda predaju drugoj firmi. Trebao bi ovdje biti direktor 

Komunalca i podnijet nam izvješće, da li je direktor Komunalca tu? Nije, jer nema vremena. 

Nema vremena vlasniku objasnit situaciju u poduzeću, a vlasnik mora odlučivat bez podataka. 

To se dogodilo u ovoj godini dana nekoliko puta, kad god smo tražili da raspravljamo o 

osnovnim problemima komunalnog poduzeća, to nam je bilo kao vijećnicima uskraćeno, bar 

ja to tako doživljavam, ne znam dal vi to tako doživljavate. I sada opet nemamo točku 

Komunalac, točku Vodovod, idemo vidjet gdje su problemi i koji je prijedlog rješenja, ne, 

imamo parcijalno gasi vodu, daj autobus, daj vodovodne nekretnine, pokrij dugove, zašto? 

Tko je odgovoran za dugove? Načelniče? I onda ćemo reć nije točka dnevnog reda, a 

izbjegavat ćemo prave točke dnevnog reda. Ako vi drugi vijećnici imate ili smatrate da 

možete se pokrivat bez da vam se objasni ili vam se to objašnjava mimo ovoga tijela, što nije 

u redu, mislim da bi trebali svim vijećnicima punu i potpunu informaciju dati o tome što se 

događa i da temeljem toga možemo odlučivat. Kao što vidite, potpunu informaciju nismo 

imali  ni kada se je išlo na jedan račun pa na drugi račun i došlo je do ovoga. Da se ispravilo 

na vrijeme do ovoga ne bi došlo, a opet će dolazit do ovakvih problema zato što se ne radi 

kako treba. 

 

Margaret Hropić: Općenito o ovoj temi mislim da je vijećnica malo više vezana za temu 

Komunalca, možda zato što je vežu oni poslovi prije nešto vremena kada je ona bila 

predsjednica vijeća, a njezin suprug direktor, pa je tako malo dublje u problemu Komunalca, 

široko objašnjava. Mi smo dobili, čini mi se, kad je prije nešto godina bilo Izvješće 

Komunalca isto tako nekakve dugove malo većih firmi koji nisu bili plaćeni pa smo se morali 

trudit da se pritisne vlasnik, što nije bio mali građanin, što je Nina rekla, nego malo veći 

potrošači koji tada nisu plaćali vodu. Sve mi se čini da imamo na snazi jedno licemjerje i 

nekakvu brigu o nama svima, o vodi, o Općini, a s druge strane zašto se ne sjedi zajedno i 

pomaže onda na malo široj temi, upravo su iste osobe protiv pomaganja ovoj Općini i ovoj 

vlasti i ovome Lastovu. Tako da mi se čini da zaista mi možemo radit skupa samo ako 

prestanemo biti licemjeri i u jednom momentu pokazivat kako želimo vodit brigu kao dobri 

domaćini, dobri gospari, a s druge strane se vraćamo na nekakve oštre rezove ili možda nešto 

za budućnost drugo. Mislim da ovaj škoj ne može održat sam sebe, ne može Komunalac 

održat vodu, ne može održat Pjevor, pekara je u problemu i Općinski proračun je u problemu i 
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mislim da bi trebali prestat tražit krivce ovdje za ovim stolom ili baš za ovim stolom zvat 

osobe koje upravo su rekle da bi trebale sjedit tu, direktor Komunalca bi trebao sjedit tu i 

strukture vlasti koje vode brigu o ovoj Općini pa i na nivou najvišem. Jer ova Općina nije više 

samoodrživa ni u jednom segmentu. To je moje mišljenje općenito o ovoj temi, zašto tolika 

briga da se mi sada nešto između sebe ne volimo ili ne želimo radit, mislim da između nas 

ima previše licemjera i licemjernih poslova ili možda već nekih skrivenih poslova i baš mi je 

drago što se ovako razgovara, jer ja ne volim rukavice, ali činjenica je da se ne smje baš reć 

sve. Mislim da je ovo mala zajednica koja više sama sebe neće moć održavat bez da se 

ujedinimo ili budemo 100 % kompatibilni, ne možemo se više razdvajat na više opcija jer evo 

na što smo došli. Mislim da su dugovi Lastova i Općine i poteškoće otkad ja znam za sebe a 

imam 48 godina. Mene je othranilo kilo grožđa i mome se ocu bilo uvijek dužno za to kilo 

grožđa, jer je to onda bilo u sustavu, tako sad idemo dalje. Nema više izlaza, to je moje 

mišljenje gledajući Lastovo. Ovdje mora sjedit Lucijana kao direktorica v.d. Komunalca, al 

zato ne mora sjedit oni koji su odgovorni za naše Lastovo jer nas imaju pod svoju geografsku 

točkicu. 

 

Ilija Frlan: Evo sad će Miro uz napomenu da smo na treću točku: Ugovor o reprogramiranju, 

molim vas držimo se teme. 

 

Miro Maričević: Ja sam te potpuno razumio Magi, ja se potpuno slažem sa time, mi tražimo 

upravo to što si ti rekla. Zna se tko je odgovoran za direktora i treba ga dovest ovdje, ovo je 

drugi put već nema Izvještaja, mi smo to tražili. Ovdje je trebalo dovest bez obzira da znamo 

Izvještaj i onda ćemo mi govorit o očitovanju jer očito ovdje bez očitovanja treba nešto 

pomoć i ja se slažem u tom momentu ćemo pomoć, ali ne možete vi, jer vi ste licemjerni po 

tom pitanju. Zašto? Zato kad nešto tražimo a objektivno da napravimo i sagledamo objektivno 

situaciju onda vi skrivate ispod stola stvari i tu je problem. Vi se promijenite pa ćemo se i mi 

promijenit. Imamo pravo pitat. 

 

Ilija Frlan: Anita, ovdje još uvijek ništa ne raspravljamo nego pričamo. 

 

Anita Jančić Lešić: Ne, nego pričamo o ovome. 

 

Ilija Frlan: Ne, ne pričamo o ovome. Anita imate pola minute i završavamo.  

 

Anita Jančić Lešić: Imam pravo. 

 

Ilija Frlan: Možete al onda ću zabranit odma ako počnete govorit o nečemu što nije vezano za 

točku, a to sam moga prije 20 minuta napravit, recite što imate al nemojte duljit. 

 

Anita Jančić Lešić: Ja ću upravo govorit o reprogramiranju isporučene vode javne usluge 

vodoopskrbe koja se tiče poduzeća Vodovod i poduzeća Komunalac. Ja se slažem sa 

diskusijom Margaret Hropić da smo licemjerni. Licemjerje je u tome što ne razgovaramo o 

poduzeću Vodovod i uzrocima njegovih problema. Nemamo materijale i Izvješća od te firme. 

Ne razgovaramo o problemu Komunalca koji je vezan za ovaj Ugovor isto tako. Tražili smo 

ih višekratno, nismo ih dobili da bi mogli zajedno razgovarat što napravit, nemamo tu 

mogućnost i sada mene predsjednik vijeća upozorava da ne širim temu nego da se držim 

ugovora, al da ne razgovaram zašto je došlo do 600.000,00 kuna duga, nemojmo o tome 

govorit, prihvatimo Ugovor. Nemojmo govorit o Komunalcu, nemojmo govorit o Vodovodu, 

nemojmo govorit sad ćemo vrtit nosom jer direktor Komunalca nije došao, znači direktor 

Komunalca je kriv, kao što je bio i prošli direktor Komunalca kriv, a mi koji smo, odnosno vi 
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koji imate većinu u vijeću i načelnik koji su dužni kontrolirat, nadzirat, predlagat nama, ne 

rade ništa, nego nam donose Ugovore o reprogramu duga i još su sretni. Ja bih samo pitala 

načelnika što će se dogodit ukoliko se ovaj Ugovor ne usvoji i isto tako bi se morala referirat 

na prijašnju diskusiju da Općina Lastovo ne može vodit svoju vodu, svoj Komunalac, svoju 

javnu rasvjetu, svoju Općinu, ne može ništa - hoćemo li ukinut Općinu, ako nismo u stanju 

vodit, hoćemo li je ukinit? Vi morate razmislit o tome da li ste u stanju vodit ovu Općinu, to 

je odlična bila poanta. Mali smo, ne možemo vodit ili trebate dat nekome drugome da vodi 

tko može ili ćemo je ukinut. Ovo je sve tema ovoga. 

 

Pavao Lagetar: Koliko se sjećam, prije godinu dana kad smo raspravljali i prvi put saznali i 

otkrili na koji način se distribuira voda od NPKLM-a do Vodovoda i odvodnje pa preko  

Komunalca koji naplaćuje, a Vodovodu i odvodnji ništa ne daje, donijeli smo zaključak da će 

se sklopit Ugovor između Vodovoda i odvodnje i Komunalca. 

 

Anita Jančić Lešić: Ne, to je bio naš prijedlog koji nije prihvaćen. 

 

Pavao Lagetar: I dan danas smatram da je nužan, Vodovod i odvodnja daje Komunalcu nešto 

besplatno, a on njemu ništa. Je li ovo samostalno poduzeće Vodovod i odvodnja ili nije?  

 

Leo Katić: Sklopljen je Ugovor, ali nažalost ne prije godinu dana.  

 

Anita Jančić Lešić: Kada? 

 

Leo Katić: Ne znam točan datum. 

 

Anita Jančić Lešić: Ne znate? Načelniče, tolika nezakonitost koja se događa, a vi ne znate 

kada, ili nam ne želite reć? 

 

Leo Katić: Samo da pogledam papire s nadzornog odbora - 1.6.2018. Mi smo ovo ljeto 

odradili tako da smo plaćali dubioze o kojima je ovdje predmet ovog Ugovora je do 1.6.2018. 

 

Anita Jančić Lešić: Onaj savjet koji smo vam dali prije godinu dana pritisnuti vlastitim 

neznanjem i lošim radom ste morali sklopit 1.6.2018., mogli ste nas poslušat. Da nas 

poslušate vrlo često bi izbjegli probleme u koje upadate. Raspravljam o Leu Katiću koji je 

odgovoran, koji se ne može sjetit takve sitnice kao što je Ugovor koji mu je donio više od 

pola milijuna kuna duga i smatra da to nije važno da zapamti datum Ugovora. 

 

Leo Katić: Odgovorio sam Pavi Lagetaru koji je naveo temu problema međusobnih odnosa 

između dvije pravne osobe u našem vlasništvu i ja sam upravo iznio kad je Ugovor zaključen 

i iznio činjenicu da reprogram o kojemu govorimo i dugovanjima su do 1.6. 

 

Anita Jančić Lešić: Samo bi konstatirala da ste nas prije godinu ipo dana poslušali, 

Komunalac bi sada bi u problemu financijskom, ovdje bi bilo manje duga, ali nije bitno, to je 

prelijevanje iz jedne u drugu firmu koje je protuzakonito i naše dobre savjete i prijedloge ne 

slušate pa na kraju morate ipak napravit ono što vam je savjetovano. 

 

Predsjednik Ilija Frlan zaključuje raspravu i stavlja na glasovanje: 
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Z A K LJ U Č A K  

1. Ovim Zaključkom daje se suglasnost na prijedlog Ugovora o reprogramiranju obveza 

za isporučene vodne usluge javne vodoopskrbe koji je u prilogu ovog Zaključka te čini 

njegov sastavni dio. 

2. Ovlašćuju se Općinski načelnik i v.d. direktora Vodovoda i odvodnje Lastovo d.o.o. 

da sa NPKLM vodovod d.o.o. Korčula zaključi Ugovor o reprogramiranju obveza za 

isporučene vodne usluge javne vodoopskrbe. 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik Ilija Frlan je utvrdio da se s pet glasova „za“, dva 

glasa „protiv“ i jedan glas „suzdržan“ donosi Zaključak. (u prilogu) 

 

AD 4. POLUGODIŠNJI IZVJEŠTAJ O IZVRŠENJU PRORAČUNA OPĆINE 

LASTOVO ZA 2018. GODINU 

 

Anita Lešić viša referentica za proračun i financije, dolazi na sjednicu te ukratko izlaže 

Polugodišnji izvještaj o izvršenju Proračuna Općine Lastovo za 2018. godinu koji je 

dostavljen Općinskom vijeću. 

 

Anita Jančić Lešić: Do kojeg mjeseca su isplaćene plaće u Općini i vrtiću? 

 

Anita Lešić: U Općini do trećeg, a u vrtiću do četvrtoga. Isplatili smo njihovu dan dva prije 

blokade - četvrti mjesec. 

 

Anita Jančić Lešić: Možeš li mi reći tko je blokirao proračun, kada i u kojem iznosu? 

 

Anita Lešić: Imali smo najprije blokadu Ministarstva, tamo je uzeto 239.000,00 kuna. To se u 

ovom ne vidi jer je to nešto što se knjiži direktno na teret dobiti pa se smanjuje dobit ili 

povećava gubitak i vidjet će se u konačnoj bilanci na kraju godine, a onda je nakon toga 

nastupila blokada Prokljana i tamo je 228.000,00 kn to je vidljivo u proračunu. 

 

Anita Jančić Lešić: Kad je nastupila blokada Ministarstva turizma? 

 

Leo Katić: 13. travnja, isto kad i Rješenje Prokljana. 

 

Anita Jančić Lešić: Da li je Prokljan dosada podigao što sredstava? 

 

Anita Lešić: To se vidi u Proračunu, to sam knjižila na kamate zato što se prvo knjiže kamate 

a onda glavnica i to se vidi 228.000,00 kuna. 

 

Anita Jančić Lešić: Kad je to dignuto? Sad u ovih par dana? 

 

Anita Lešić: Ne, u toku šestog mjeseca, sad stvarno ne znam napamet datum kad je nastupila 

blokada Prokljana, al je to u toku šestog mjeseca skinuto. 

 

Leo Katić: Nisam ja govorio o 13. travnja o blokadi Prokljana, nego sam govorio o 13. 

travnju blokadi Ministarstva turizma koji se nažalost preklopilo s datumom Rješenja - Presudi 

Prokljana.  
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Miro Maričević: On se ispravio. Rekao si da je blokirano istovremeno. Al imamo još jedan 

dodatak - blokada Ministarstva turizma je bila 13.04. što smo rekli i ona je trajala sve do 

23.08. se nisu naplatili. 

 

Anita Lešić: Ne, nema teorije. 23.08. je sav novac koji je Ministarstvo turizma blokiralo, u 

jednom danu vratilo se na Proračun i preuzeto, jer sredstva kad se blokiraju stoje na tvz. 

privremenom računu, ne idu u Ministarstvo, stoje tamo i čekaju dok se ne skupi, neki datum u 

osmom -  23.08. Al mi nemamo novaca na računu, oni su negdje tamo. 

 

Miro Maričević: Ma dobro, ja govorim da budemo egzaktni po pitanju točnih informacija, ja o 

tome govorim. Nastup Prokljana nije mogao biti istovremeno kad i Ministarstvo turizma jer 

pravo naplate je država, odnosno Ministarstvo, prema tome blokada Prokljana je nastupila iza 

23.08.  

 

Anita Lešić: Nije istina. 

 

Miro Maričević: Ne blokada, nego početak ovrhe. To ćemo provjerit. 

 

Anita Lešić: Nije istina. To ćemo provjerit. 

 

Miro Maričević: I činjenica je od 3., 4. i 5. o Ministarstvu turizma se ništa ne govori, pa i 

Plavi oblutak koji je stigao, zato pokušavamo ovdje reći, da ne budemo, kako si ono rekla 

onaj izraz lijep - licemjerni. Ovdje nemojte da vadimo, idemo pomoć u svim segmentima, ali 

dajmo informacije na stolu da budemo svi upoznati sa time što se radi. Ne dozirat javnosti da 

se vodi kampanja, da se vodi halabuka, jer tu ste vi specijalisti. Ovdje treba reći jasno i 

otvoreno o čemu se radi, da je Ministarstvo turizma blokiralo, da ste došli u problem sa 

Proračunom i da je nakon naplate Ministarstva turizma tek je slijedila blokada, odnosno, 

ovršivanje od Prokljana. 

 

Anita Lešić: Ali ne u 8. mjesecu, ja ću ti sad donijet izvode, nije istina. 

 

Miro Maričević: 23.08.18. završena je blokada Ministarstva, tada se ovršilo zadnje.  

 

Anita Lešić: Nije istina. Mi smo čak imali 15 dana deblokiran račun između Ministarstva i 

Prokljana. 

 

Miro Maričević: Kad je otišlo Ministarstva zadnje? 

 

Anita Lešić: Zadnje Ministarstvo je ovršeno početkom 6. mjeseca, ja ću ti donijet izvode, 

čitaj, piše tko je uze pare, piše Prokljan. Ja govorim o brojkama i to nije točno i to ću tvrdit do 

kraja. 

 

Pavao Lagetar: Nikad nisam čuo da je i Prokljan među onima koji trebaju blokirati račun, jer 

se to zbilja na sjednici vijeća nije govorilo.  

 

Anita Lešić: Zato što je Prokljan otkupio potraživanja od MGT- a, odnosno čak je bila i jedna 

firma između, dakle uvijek govorimo o MGT-u, a netko je otkupio potraživanja - Factoring pa 

Prokljan. Znači bilo je među koraka, ali govorimo o onoj blokadi MGT - a. 

 

Pavao Lagetar: Sad mi je jasno. 
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Anita Jančić Lešić: A ja bi sad govorila o ovoj drugoj blokadi o kojoj do sad uopće nismo 

imali prilike razgovarati, a to je blokada Ministarstva turizma, pa bi pitala u vezi kojeg 

projekta je to došlo i zbog čega je došlo do te blokade? 

 

Anita Lešić: Pričali smo na prošlom vijeću na kojem sam i ja bila. Možemo ponovo, al smo o 

tome već govorili, nije problem reć još jedan put. Dakle, radi se o investiciji Trg lastovskog 

Poklada u kojem je sudjelovalo Ministarstvo turizma s određenim postotkom. Trebali smo 

potrošit njihova sredstva i dio naših sredstava. Mi smo njihova sredstva potrošili do zadnje 

kune na Trg lastovskog Poklada, međutim nismo svoj dio koji smo trebali potrošit u Trg, 

nismo ga potrošili. Ministarstvo računa na način da ne smatraju da nema veze što nismo 

potrošili naša sredstva, oni gledaju cijelu investiciju, uzimaju postotak i traže povrat sredstava 

jer mi nismo potrošili svoj dio. Nastupila je blokada 13.04. trajala je otprilike do početka 6. 

mjeseca, bili smo deblokirani 10ak dana ili 15, nakon toga je nastupila blokada Prokljana. 

Sredstva koje je preuzelo Ministarstvo su stajala na žiro-računu nekom privremenom istina do 

23.08., 23.08. su se u jednu minutu vratili na naš račun i pošli prema Ministarstvu.  

 

Anita Jančić Lešić: Mogu pitat zbog čega se to dogodilo, zbog čega nisu utrošena naša 

sredstva, zbog čega se dopustilo da se izgubi 240.000,00 kuna? 

 

Leo Katić: Općina Lastovo koja na prihodnoj strani nema dovoljno sredstava, nije osigurala 

sredstva i Ministarstvo je u postotnom dijelu povuklo sredstva za koja smatra da su udio 

učešća u toj investiciji. Općina Lastovo nije stvorila pretpostavku na prihodnoj strani 

Proračuna da bi na takav način pravdala, a pravdanje nije ja ću osigurati, nego je pravdanje 

činjenica koja govori da vi imate transfere. 

 

Anita Jančić Lešić: Općina Lastovo je išla u investiciju s određenim postotkom sredstava, a 

Ministarstvo sa drugim. Općina Lastovo nije imala i nije uspjela namaći svoj dio. Zbog čega 

je Općina Lastovo išla onda u tu investiciju i sebe dovela u ovakvu poziciju? 

 

Leo Katić: Općina Lastovo je temeljem svakog Proračuna u prihodnoj strani sufinanciranje 

investicije prikazivala svoje učešće i nije uspijevala osigurati dovoljno financijskih sredstava 

za učešće u investiciji. Kao što ulazimo u sve investicije, ovo nije ni prva ni zadnja. 

 

Anita Jančić Lešić: Onda će biti još blokada? 

 

Leo Katić:  Da li će biti blokada ja to ne znam, ja samo znam da Općina Lastovo na prihodnoj 

strani nema sredstava za funkcioniranje i to ih nema već odavna, hoću reć od 93., jer Općina 

Lastovo nikad u svojoj povijesti nije funkcionirala iz pozicije samo svojih sredstava. Ona je 

funkcionirala do 2005. iz pozicije dijela sufinanciranja od Ministarstva financija, direktnog 

financiranja, ti iznosi su se kretali od 500, 700 do 900.000,00 kn. 2005. godine su ti transferi 

prestali i od 2005. godine Općina Lastovo bez tih stotinjak tisuća eura nikad nije uspijevala 

poslovati da iz svojih sredstava osigura dovoljno sredstava za korisnike Općinskog proračuna, 

a pogotovo ne uz to i za osiguranje sredstava za učešće u investicijama. 

 

Miro Maričević: Samo kratko, jednu rečenicu. Ja se ne slažem s Leom po pitanju, znamo u 

kojim je situacijama Općina s prihodima itd i rashodima, al onda opet nećemo biti, ponovno 

ona lijepa riječ, kad smo u poziciji da možemo to govorit, da to bude na jedan način, kad je u 

poziciji netko drugi onda na neki drugi način, a to je da netransparentno odnosno nenamjenski 

trošenje sredstva, to je milijardu puta upotrijebljeno kad sam ja bio u pitanju, odnosno kad si 
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bio ti kad si došao na vlast, ali ovdje treba reć otvoreno da su ta sredstva nenamjenski 

potrošena i zato ih nema na računu, jer ta sredstva su potrošena zato je došla ovrha. 

 

Leo Katić: Ono što si radio ti radio sam i ja. 

 

Miro Maričević: Ne treba biti jedno mjerilo za jednoga a jedno za drugoga. Ja sam mislio 

svjesno, onaj tko je radio u Općini zna o čemu govorimo. Al je činjenica da je ovrha nastupila 

u četvrtom mjesecu i da je dobrim dijelom zato što je, jer to je iz 2015. godine, zapravo još 

data garancija 2015., da se znalo da će se to dogoditi i da je to uzrok početka, ne samo to, i 

odnos između prihoda i rashoda stanje Općine Lastovo i jasno sve blokade. 

 

Dino Katić: Ta ovrha je naplaćena. 

 

Miro Maričević: Nema veze al to je 250.000,00 kn minusa neplanirano. 

 

Leo Katić: Ja ću samo još jedan put i više se stvarno po ovom pitanju neću javljat, to sam 

odlučio. Ako mi vodimo raspravu na stanju financijskom Općine Lastovo, vraćamo u prošlost 

xy situacija je bilo kad bi određena Ministarstva ili Fondovi povlačili sredstva, ja od toga ne 

pravim paniku. Mi smo 2015. godine izgubili 200.000,00 kn od Fonda zaštite okoliša zbog 

onog početnog projekta na deponiji smeća, pa to je tako. Ovdje nije pitanje zašto je to tako, 

tako je zato jer nemamo viška prihoda. Prema tome, u onom trenutku, mi imamo sličnu 

situaciju, nećemo više ništa radit, a nama sve treba, jel tako? Jer nama otoku Lastovu govorim 

godinama, govorio sam i devedesetih, pa ću tako završit, prihod je 1, a zadani zakonski 

rashod je 1,8. Mi ćemo ili sve zatvorit ili ćemo pokušat izaći iz ove situacije. 260 obitelji na 

otoku Lastovu nikad nije moglo, a sad pogotovo, održati otok Lastovo. Prihodi koje ima 

Općina Lastovo na mrtvom tržištu, bez prometa nekretnina sa sadašnjih 4%, sa sadašnjim 

prihodima mi nećemo održati komunalni sustav, on će se utopit ili ćemo mi lastovci, što 

govorim svima, više ne znam kome to ne objašnjavam u ovoj državi jer više nema tajni u 

Hrvatskoj, svi o nama sve znaju, ili će se ovaj otok ugušit ili ćemo nas 500, 600 plaćat usluge 

koliko? Jedini prihod na ovakav broj ograničeni domaćinstava je iz tri izvora, samo iz tri - 

koncesije, pravo građenja i komunalni doprinos. Otok Lastovo bez državnih projekata, bez 

turističkih zona nema šanse povećati svoju prihodnu stranu, on je može samo povećat na 

način da skine sve rashode i to je istina, pa zar to više treba nekome objašnjavat na ovom 

otoku?  

 

Miro Maričević: Nije to bilo pitanje. 

 

Ilija Frlan: Al ovo što je načelnik rekao, mislim da je rekao sve kako je. 

 

Miro Maričević: Mogu samo jednu rečenicu? Ali je ovdje prije 5 godine obećano da će biti, ili 

4 ili 3 ili prošle godine samo što se ne otvara marina. Tu je pitanje načelnika da se izbori, 

činjenica je da nema ništa. Da se vratimo na Proračun, pa nikad mizerniji proračun nije nego 

što je sad, govorimo o prihodovnoj strani, nikad mizerniji, govorimo o dodacima iz ovih ili 

onih izvora, pa nikad mizerniji, to je pitanje odnosa rada vlasti prema Općini, to ne možeš 

pobjeći od toga.  

 

Leo Katić: Koji dodaci prihoda, nisam razumio. 

 

Miro Maričević: Prihodi iz drugih izvora.  
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Anita Lešić: Ne možemo ih tražit solde kad će ih izjest Prokljan. 

 

Miro Maričević: Nije pitanje Prokljan, nego je pitanje kontinuiteta da je ovo svake godine sve 

manji Proračun. 

 

Anita Lešić: Ja govorim o Prokljanu.  

 

Miro Maričević: Ne trebaš ti bit odvjetnica njemu. On to govori bolje nego ti. 

 

Anita Lešić: Nisam ja njegova odvjetnica nego ja razmišljam logički, ja govorim o brojkama. 

 

Miro Maričević: Vide se brojke koje govore da nikad mizerniji Proračun nije bio. 

 

Anita Lešić: Točno, i ne možemo uzimat potpore jer će isparit, tko će ih vratit? Pa ćemo ih 

morati vratit kao poklada. 

 

Miro Maričević: To nije pitanje sada, ja ti govorim to je od 20.06. ako govorimo već o tome 

ili 23.08. to ćemo vidjet, a ovo je do 30.06. izvršen proračun, o čemu govorimo. 

 

Anita Jančić Lešić: Kada se rade projekti i planovi za gradnju i sređivanje stvari na Lastovu, 

npr. Trg lastovskog Poklada, jako lijepa investicija, jako velika investicija i lijepo je da se 

napravi, međutim mislim da bi mi ovdje trebali sa jednim zajedničkim konsenzusom odlučit 

što nam je najvažnije, da li nam je važnija funkcionalna kuća, funkcija javne rasvjete ili 

gradnja Trga lastovskog Poklada. Ako mi učešće za takav projekt nemamo i nećemo ga imat i 

znamo da je financijsko stanje Općine isto onakvo kakvo je bilo zadnjih 20 godina onda 

nećemo uletat u projekte glavom bez obzira, bez osiguranih sredstava i bez reda kako te stvari 

idu. Ovaj put se uletilo i platilo. Zbog Trga lastovskog Poklada nema plaće u vrtiću, nema 

plaća u Općini. 

 

Ilija Frlan: Ne bi ja rekao da je zbog Trga lastovskog Poklada. 

 

Anita Jančić Lešić: Je, jer u četvrtom mjesecu ovršena su sredstva i kada su se ta sredstva 

ovršila otada plaća nema. To je činjenica. 

 

Margaret Hropić: Bar ga imamo, nismo nešto platili dva puta, nego jedan put.  

 

Anita Jančić Lešić: Neće ni ovaj put bit plaćeno dva puta. 

 

Ilija Frlan: Nadamo se da neće. 

 

Margaret Hropić: Ma molim te, problem je problem i bit će i dalje problem. Mi moramo 

zajednički iznać prema državi nekakav poseban status koji će dovest do toga da ovaj se otok 

samoodrži. 

 

Anita Jančić Lešić: Da ali mi bi trebali sada razmišljat o onome što je načelnik rekao, a to bi 

bilo ušteda. Ova Općina, kao i svaka obitelj, ima određeni prihod. Ako ima prihod 5.000,00 

kn, a troši 10.000,00 vrlo brzo će doć loše i mislim da ova Općina to upravo radi. Ja sam 

svjesna toga da je zadnjih 25 godina, koliko se ja sjećam, uvijek Općina bila u jednoj, kao i 

Komunalac, u jednoj pozitivnoj nuli. To je bilo zbog malog broja korisnika, zbog malih 

prihoda, sve to mi znamo, uvijek je bio problem, međutim, da se napravi dug od skoro 
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1.000.000,00 kuna u zadnjih par godina koje je napravio ovaj načelnik za koje je on 

odgovoran to se još u povijesti Lastova nije dogodilo.  

 

Anita Lešić: Općina Lastovo gomila svoje gubitke od kad sam ja ovdje.  

 

Anita Jančić Lešić: Istina je. 

 

Anita Lešić: 25 godina. Malo po malo. Nije se dogodilo ništa drastično osim u ovoj godini, 

počelo je s Ministarstvom, završava s Prokljanom. Zašto ja govorim o Prokljanu, jer nas 

Prokljan košta 1.000.000,00 kuna. On je meni najveći, ja gledam brojke. Ministarstvo 

230.000,00...  

 

Miro Maričević: 290.000,00 s kamatama. 

 

Anita Lešić: Prokljan, ne znam koliko, po mojoj procjeni blizu 900.000,00. 

 

Miro Maričević: Možda i više. 

 

Anita Lešić: To ne znam, zavisi koliko će se vremena naplaćivat kolike će biti kamate, znamo 

kolika je glavnica, a kamate ćemo vidjet, može bit i manje. I onda nas čeka naravno Plavi 

oblutak, iza Plavog oblutka nas čeka još puno toga, puno oblutki koji će se naplatit jer mi ne 

plaćamo ništa. To je jedan niz, tako da ja ono što vidim, vidim puno problema iza Plavog 

oblutka. 

 

Anita Jančić Lešić: Ja bih samo pitala što je Plavi oblutak, u vezi koje je investicije? 

 

Leo Katić: Arheologija Ubli, trogodišnji program Ministarstva kulture. 

 

Anita Jančić Lešić: Zašto to nije plaćeno? 

 

Leo Katić: Zašto što se nije imalo od čega. 

 

Anita Jančić Lešić: Zašto se ide u ono što se ne može platit?  

 

Lukša Hropić: Problem je što bi se ovi rashodi, ovi prvi i treći riješili da nije došao ovaj drugi 

veći. 

 

Anita Jančić Lešić: Svi smo zaključili da Općina Lastovo ima male prihode, svi smo zaključili 

da Općina Lastovo nema dostatna sredstva za neke investicije. Mislim da bi trebalo počet 

funkcionirat drugačije dok se zakoni ne promijene i Lastovo ne dobije veće prihode, ja bi 

pitala načelnika da li je, s obzirom da se ovo vuče mjesecima, razmišljao kako dovest Općinu 

Lastovo u održivo stanje? Ima li prijedlog da se ovo više ne događa? 

 

Leo Katić: Što se tiče trenutnog stanja to je jedino transfer Ministarstva financija. 

 

Anita Jančić Lešić: A što mi možemo napravit? 

 

Leo Katić: Ukoliko Ministarstvo financija ne napravi taj transfer, ovrha će trajati do veljače 

sljedeće godine što će prouzročiti nove dubioze od 1.000.000,00 kuna. 
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Anita Jančić Lešić: Ja sam pitala ne što Ministarstvo može napravit, nego što Općina Lastovo 

u svom funkcioniranju, u unutrašnjem ustroju, u svojim djelatnostima itd. gdje se može 

uštedit? 

 

Leo Katić: Samo gasit. 

 

Anita Jančić Lešić: Mislite li gasit? 

 

Leo Katić: Ne. 

 

Anita Jančić Lešić: Nego? Proizvodit dugove? 

 

Leo Katić: Ja sigurno neću gasit ono bez čega Lastovo ne može živjet. 

 

Anita Jančić Lešić: U redu. A kako ćete izać iz toga, imate li plan? 

 

Leo Katić: Rekao sam, po meni je samo jedno rješenje koje sam rekao ovdje i prije 2 mjeseca 

reko sam i maloprije. 

 

Anita Jančić Lešić: Ministarstvo financija? Jeste li napravili nešto po tom pitanju i da li je 

moguće nešto napravit?  

 

Leo Katić: Proveo sam ljeto u sastancima u financijama 3 puta, Županiji 2 puta, a da ne 

govorimo o drugim agencijama i službama. I dosada nema rezultata, osim jednog negativnog 

odgovora Župana iz srpnja, mogu to poslije pokazat, on nema sredstava. Nakon toga je 

Ministarstvo financija zatražilo od Županije da to izvrši iz povećanih prihoda, Županija nije 

rekla da nisu to sredstva za to i dalje smo u istoj situaciji. Nama svakodnevno rastu dubioze. 

 

Anita Jančić Lešić: Nedavno je izašao, prekjučer je izašao jedan članak koji naslovljen je 

ovako: „Vrtić na Lastovu se zatvara.... 

 

Ilija Frlan: Nemojmo sad o člancima nema veze s temom. 

 

Anita Jančić Lešić: Ima s Ministarstvom financija. „Vrtić se zatvara, a ministarstva ne 

reagiraju“. Dužnost financiranja vrtića je Općine Lastovo, ne ministarstava, jel tako? 

Optužujemo ministarstva, taj članak optužuje ministarstva za zatvaranje vrtića na Lastovu. 

Kako načelniče mislite poć u Ministarstvo financija, tražit lovu, a da takvi članci izlaze protiv 

tih ljudi koji ti moraju dat novac? 

 

Ilija Frlan: Pa nije ih on pisao, jesi li ti pisao te članke? 

 

Anita Jančić Lešić: Nema ništa s tim načelnik, jel tako?  

 

Ilija Frlan: Anita možda ste ga vi pisali, možda sam ga ja pisao, možda ga je Megi pisala, 

možda neko treći, Pave ti? Nebitno tko je, jel netko od nas? Sad pričamo o članku iz novina. 

 

Anita Jančić Lešić: Po onome kako je članak intoniran, zvuči na one obrambene koje govori 

načelnik. Mislim da vam to nije u interesu, ako mislite od nekoga tražit novac.... 
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Leo Katić: Prvo ti savjetujem da mi ne davaš kako ću se u svom životu privatnom i javnom 

ponašat. 

 

Anita Jančić Lešić: To je savjet ako želite poslušat, da ste poslušali ono o Vodovodu i 

Komunalcu sad ne bi bilo tako.  

 

Leo Katić: Što se tiče ministarstava, kad govorimo o ministarstvima, nisu odrađeni sastanci 

samo u financijama odrađeni su i u Ministarstvu obrazovanja i to ne bez razloga, prema 

konceptu Imotskog od prije tri godine, gdje je gradski vrtić kojim upravlja Osnovna škola, 

Ministarstvo obrazovanja iz povećanih sredstava toj školi doznačila sredstva da bi ta škola, jer 

ona je poslodavac, isplatila račune i plaće zaposlenicima u vrtiću u Imotskom, prema tome u 

Ministarstvu obrazovanja postoji odjel školstva i predškolskog obrazovanja, postoji državni 

tajnik koji vodi predškolsko i osnovno obrazovanje, prema tome svi su sastanci odrađeni, 

nitko tu nije popljuvan, svi su tu izazvani, reko sam maloprije, nema što nije poduzimano u 

proteklih 60 dana. Nakon što odradim sve što mogu u životu onda te iste izazivam da zapravo 

napokon reagiraju što se dogodilo prije dva dana su počeli reagirat, nažalost, a prije 65 dana 

su svi dobili elaboriranu dokumentaciju, prijedlog rješenja kako riješiti problem Lastova jer 

sada  je svima jasno da otok Lastovo iz izvornih prihoda ne može riješiti problem u kojem se 

nalazi. Ako si ti mađioničar kandidiraj se za načelnicu Lastova i onda riješi problem 

financiranja Općine Lastovo, meni financiranje nije Općina nego otok. 

 

Anita Jančić Lešić: Ovako, sada opet govorimo o odgovornosti onih koji bi trebali dat novce, 

a zaboravljamo da je blokada nastala zbog toga što je loše procijenjena situacija oko 

investicije Trga lastovskog Poklada, da se išlo grlom u jagode, potrošilo više nego što se 

moglo, potrošilo se ono što se nije imalo i zbog toga smo došli u blokadu i sada ćemo 

optuživat druge da su odgovorni zato što vrtić i Općina nije primala plaću. 

 

Leo Katić: Što se tiče Ministarstva turizma javno ću ga optužit za nekoliko dana jer je 

Ministarstvo turizma najveće antiministarstvo razvoja turizma na otoku Lastovu uz ruku sa 

Jadrolinijom, državnom tvrtkom i to pokazuju brojke, to ne pokazuje što ja osjećam niti 

politička opcija. Poduzeće Jadrolinija je najveći antipropagator turizma razvoja Lastova s 

obzirom na njihove uvjete i tarife koje primjenjuju za Lastovo, a Ministarstvo turizma u 25 

godina jednog jedinog projekta na otoku Lastovu, nezavršenog projekta, ponavljam 

nezavršenog projekta, jer kad se projekt završi onda se može ovršivat ili što raditi, ne 

prolongira rokove nego to radi. Kada je u pitanju ova priča koju si ti sad spomenula, nije ušlo 

u financijama nešto što je netko izmislio jer smo mi u Proračunima prikazivali svoja učešća 

koja nismo uspjeli financijski osigurat. 

 

Anita Jančić Lešić: Pa jel to njihov problem ili naš? 

 

Leo Katić: To je zajednički problem. 

 

Anita Jančić Lešić: Nije, to je naš problem, oni su svoje obaveze izvršili, Općina Lastovo nije. 

 

Leo Katić: Da sam ja ministar turizma ja bi na Lastovu svake godine nešto napravio, 

shvaćajući kakvo je stanje otoka Lastova, a da sam Ministar regionalnoga razvoja ili nekog 

drugog ministarstva siguran sam da bi učešće te lokalne uprave Općine Lastovo bilo 

minimalističko, ako protumačiš na koji način Lastovo funkcionira znajući da nema prihodnu 

stranu. 
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Pavao Lagetar: Hoće li ostati išta za predzadnju točku? 

 

Leo Katić: A da ne govorimo o činjenici koliko je Lastovo ugušilo koeficijent razvijenosti. 

 

Miro Maričević: Pretpostavljam da je revizija Ministarstva to naložila. A ja sam htio reć o 

Jadroliniji, Leo mi smo ovdje tražili tri puta u tri navrata tematsku sjednicu prijevoza. Nikad 

nije došlo do toga i to je odnos tvoj prema vijećnicima, ja o tome pokušavam reć, taj 

zajednički stav, ima nade da se riješi ovdje ako smo svi skupa i jer ono što mora bit je da svi 

isto mislimo. Al zašto ta sjednica nije bila organizirana, očito je ti ne želiš? Pa bi onda 

govorili po Jadroliniji, ja ne prihvaćam to što govoriš, nije točno, jer nismo o tome upoznati, 

niti znamo što o tome. Da se tematske sjednice i odluke vijeća, trebali bi se a propo Magi što 

je rekla da bude suradnja, onda bi bila i na taj način, dajte pokažite volju. Ja sam imao borbu 

sa njima uvijek Leo dok sam bio gore i ukidanje trajekta itd. Bila je uvijek borba, ali imamo li 

pravo raspravljat o tome? Nemamo jer ti to ne želiš. 

 

Anita Jančić Lešić: Ja bi se nadovezala na diskusiju načelnika, što se tiče učešća u raznim 

projektima postoje zakoni koje treba poštivat, koje Ministarstvo poštiva, i zato ne može izlazit 

u susret željama, a mislim da bi i načelnik trebao poštivat zakone i okviru njih se ravnat 

onoliko koliko može. U protivnom će se ovakve stvari događat, ja ga pozivam da razriješi ove 

probleme, da ovom vijeću predloži načine uštede tako da Općina može funkcionirat ili da da 

ostavku ako to nije u stanju. 

 

Tonći Šarić: Ili da poveća prihode. 

 

Margaret Hropić: Bravo! To smo čekali, tri sata slušam da čujem ovu rečenicu.  

 

Anita Jančić Lešić: To je normalna rečenica. 

 

Margaret Hropić: Gospođa sljedeći kandidat, ja bi se uključila u HDZ, ovo ćemo poslije. Ja se 

moram uključit.  

 

Ilija Frlan: Sad smo stvarno prešli točku dnevnog reda. Počet ću prekidat sjednice. 

 

Predsjednik Ilija Frlan zaključuje raspravu i stavlja na glasovanje Polugodišnji izvještaj o 

izvršenju Proračuna Općine Lastovo za 2018. godinu. 

 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik Ilija Frlan je utvrdio da se s pet glasova „za“, jedan 

glas „protiv“ i dva glasa „suzdržan“ donosi  

 

Polugodišnji izvještaj o izvršenju Proračuna Općine Lastovo za 2018. godinu. 

 (u prilogu) 

 

AD 5. ODLUKA O DAVANJU SUGLASNOSTI UDRUZI ZA PROMICANJE 

KULTURE I UMJETNOSTI „DOBRE DOBRIČEVIĆ“ ZA PROVEDBU ULAGANJA 

„DOM KULTURE U LASTOVU“ 

 

Anita Jančić Lešić: Udruga Dobre Dobričević će ulagat u Dom kulture, kakvo će bit 

vlasništvo? 

 

Leo Katić: Koje je to pitanje? Postavite neko pitanje pametno. 
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Anita Jančić Lešić: Postavljam pitanje, dragi, prvu stvar koju su me na faksu učili na prvom 

predavanju su to rekli, ne postoje glupa pitanja postoje samo ljudi koji nemaju odgovore. Da 

li investicija u Dom kulture daje određena prava korištenja vlasništva Udruzi Dobre 

Dobričević? 

 

Leo Katić: Općinsko vijeće Općine Lastovo je već donijelo prije više mjeseci Odluku vezanu 

za investiciju Dom kulture u Lastovu. Dom kulture u Lastovu je u vlasništvu Općine Lastovo. 

Temeljem Odluke Općinskog vijeća zaključen je Ugovor s Udrugom Dobre Dobričević jer je 

to bio jedan od uvjeta za osiguranje natječajnih uvjeta za korištenje sredstava. Prema tome, 

vlasništvo je općinsko. Udruga Dobre Dobričević ima sva prava po tom objektu, Općina 

Lastovo je zaštićena u smislu javnog korištenja, a ništa se vlasnički ne mijenja. Općinsko 

vijeće je donijelo Odluku prije više mjeseci, ovdje je jedini razlog ove nove Odluke što su 

novi uvjeti natječaja.  

 

Miro Maričević: Ja ću bit kratak. Ja se protivim davanju suglasnosti ovoj Udruzi jer imam 

iskustva sa njom, da je ona debelo uvučena u politiku i zbog toga udruga mora biti neovisna 

organizacija pogotovo kad promiče kulturu i umjetnost Dobre Dobričevića. I zbog toga ja 

neću dat, ja to moram javno reć jer imam iskustva, ako utvrdim, ja ću vam reć koji su razlozi. 

 

Lukša Hropić: Mi ovdje samo donosimo Odluku da se ulaganje može izvršit. 

 

Miro Maričević: Protivim se davanju Udruzi jer je ona debelo obojana politički. 

 

Dino Katić: Vi ste govorili o njoj kao osobi? Zaboravite osobne razloge ovo je interes 

Lastova. 

 

Miro Maričević: Ne govorim osobne razloge, ne može biti jednostrana politika ovdje, ona 

mora biti neovisna o politici. 

 

Dino Katić: Ovo je Udruga Dobre Dobričević, a ne Ivana ili Katarina ili.... 

 

Leo Katić: Ma koja to udruga na Lastovu nije politički obojana, tj. da njeni članovi nisu 

članovi nekih stranaka, koja to udruga? Koliko nas je malo, svi smo umreženi. Koja to udruga 

na Lastovu nema svoje članstvo, a da su članovi simpatizeri neke političke opcije? 

 

Predsjednik Ilija Frlan zaključuje raspravu i stavlja na glasovanje Odluku o davanju 

suglasnosti Udruzi za promicanje kulture i umjetnosti „Dobre Dobričević“ za provedbu 

ulaganja „Dom kulture u Lastovu“. 

 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik Ilija Frlan je utvrdio da se s pet glasova „za“, jedan 

glas „protiv“ i dva glasa „suzdržan“ donosi  

 

Odluka o davanju suglasnosti Udruzi za promicanje kulture i umjetnosti „Dobre 

Dobričević“ za provedbu ulaganja „Dom kulture u Lastovu“. 

 (u prilogu) 
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AD 6. ODLUKA O OSNIVANJU POSTROJBE CIVILNE ZAŠTITE OPĆE NAMJENE 

OPĆINE LASTOVO 

 

Kako nije bilo rasprave, predsjednik Ilija Frlan stavlja na glasovanje Odluku o osnivanju 

postrojbe civilne zaštite opće namjene Općine Lastovo. 

 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik Ilija Frlan je utvrdio da se s šest glasova „za“ i dva 

glasa „suzdržan“ donosi 

 

Odluka o osnivanju postrojbe civilne zaštite opće namjene Općine Lastovo. (u prilogu) 

 

AD 7. ODLUKA O ODREĐIVANJU PRAVNIH OSOBA OD INTERESA ZA SUSTAV 

CIVILNE ZAŠTITE NA PODRUČJU OPĆINE LASTOVO 

 

Pavao Lagetar: Mene interesira je li Policija mogla biti jedna od njih? 

 

Marinela Giljević: Ne, ona je već operativna snaga, ne mora biti kao pravna osoba. Četiri 

pravne osobe, dobili smo suglasnost od tih pravnih osoba, isto tako i suglasnost od Državne 

uprave za zaštitu i spašavanje Dubrovnik. Donosi se temeljem Procjene, obveza je Općinskog 

vijeća, na temelju prijedloga Općinskog načelnika. 

 

Predsjednik Ilija Frlan zaključuje raspravu i stavlja na glasovanje Odluku o određivanju 

pravnih osoba od interesa za sustav civilne zaštite na području Općine Lastovo. 

 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik Ilija Frlan je utvrdio da se jednoglasno (s osam 

glasova „za“) donosi 

 

Odluka o određivanju pravnih osoba od interesa za sustav civilne zaštite na području 

Općine Lastovo. (u prilogu) 

 

AD 8. ZAHTJEV – OSNOVNA ŠKOLA „BRAĆA GLUMAC“ 

 

Korana Zavadlav: Osnovna škola „Braća Glumac“ poslala je Zahtjev za utvrđivanjem cijene 

dječjeg vrtića. Oni u tom dopisu, dobili ste kopije na stolu, traže da odredite cijenu dječjeg 

vrtića ako ustanova radi po smanjenoj satnici, jer radi samo jedna teta, pa bi vrtić od 3. rujna 

radio od 7:45 do 13:15 sati. 

 

Pavao Lagetar: Evo ja imam prijedlog, koliko je sati manje, toliko srazmjerno ukupna cijena 

manja i gotovo. 

 

Marinela Giljević: To je 300,00 kuna, sada je 400,00 kuna. Već ste donijeli za razdoblje od 1. 

lipnja do 31. kolovoza. 

 

Predsjednik Ilija Frlan zaključuje raspravu i stavlja na glasovanje: 

Z A K LJ U Č A K  

1. Ovim Zaključkom utvrđuje se cijena programa Dječjeg vrtića u slučaju skraćenog 

radnog vremena od 07.45 do 13.15 sati. 
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2. Roditelj - korisnik usluga sudjeluje u cijeni programa u slučaju skraćenog radnog 

vremena iz točke 1. ovog Zaključka s iznosom od 300,00 kuna mjesečno. Roditelj s 

više djece u Dječjem vrtiću ostvaruje pravo na umanjenje sudjelovanja u cijeni 

programa, i to: za drugo dijete u Dječjem vrtiću za 20 % od cijene programa, a za treće 

dijete u Dječjem vrtiću za 30 % od cijene programa. 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik Ilija Frlan je utvrdio da se s šest glasova „za“, 

jedan glas „protiv“ i jedan glas „suzdržan“ donosi Zaključak. (u prilogu) 

 

AD 9. OVRHA – PRESUDA VISOKOG TRGOVAČKOG SUDA REPUBLIKE 

HRVATSKE 

 

Leo Katić: Ja ću samo taksativno navesti što je dosada učinjeno. Vijeće je već obaviješteno, 

već smo razgovarali o ovrsi. Ja sam stvarno tada bio optimističniji nego danas u smislu 

rješenja i ja moram reći odmah na početku da je Općina Lastovo učinila sve korake zakonski 

predviđene vezane za zaštitu Općine Lastovo u smislu ovršnog postupka. 13. travnja nažalost 

Presuda pravomoćna bez prava žalbe koja je poništila onu prvu Trgovačkog suda u Splitu, 

Stalne službe u Dubrovniku, zaprimljena je u Općinu Lastovo 8.5. Odvjetnički ured 20.-og 

već podnosi ovršni prijedlog i nakon toga prvi korak koji je Općina Lastovo učinila, bila je u 

slobodnom periodu deblokiranog računa, uplatila je temeljem Rješenja Suda 9.800,00 kuna za 

izvanrednu reviziju, svjesna da izvanredna revizija ne zaustavlja nažalost ovaj proces i svjesna 

da, bar ja koji hodam na zemlji nogama i koljenima, tko zna kad će se ona dogodit. Nakon 

toga, a uvidom u spis, utvrđeno je da je sud tj. ovršni postupak krivo po meni učinjen jer je 

ovršen proračun u cijelosti a nije primjenjivao članak 244. koji jasno govori o činjenici da se 

ne može ovršiti proračun jedinice lokalne samouprave nad sredstvima neophodnim za njen 

rad. Mi smo tada izvukli iz financija kolika su ta sredstva i kad su u pitanju korisnici 

proračuna koje plaća Općinski proračun sa minimalnim materijalnim troškom koji se odnosi 

na normalno funkcioniranje Općine Lastovo došli do iznosa od 130.000,00 kuna. Nažalost, ni 

nakon tri požurnice Sud ne reagira. 16.08. sam se sastao sa Predsjednicom Trgovačkog suda u 

Splitu, koja me obavijestila da ne čekam rješenja Trgovačkog suda. Meni to nije bilo jasno, 

jer Sud nije donio Rješenje o ovrsi, maloprije sam rekao da se ovršni postupak provodi, 

nemam nikakve veze sa pravom, ali jasno mi je vidljivo da se između ovih odnosa Suda pa 

FINE, meni je to čudno. Ja kad govorim o FINI govorim o Financijskoj agenciji, a ne FINI 

Lastovo. Nažalost, u međuvremenu drugi sastanak kad je već uočeno da je panika, da nema 

rješenja, odlaženje na sastanak, malo prije sam spomenuo dva - s Državnim tajnikom koji 

vodi operativni dio Proračuna, sa Državnom revizoricom i Državnom rizničarkom koja 

upravlja sredstvima Republike Hrvatske i tada je iznesen stav da se to riješi kroz regionalnu 

samoupravu. Nažalost, nakon tog dana došao je od Župana odgovor u smislu ne imanja 

sredstava u Proračunu. Nakon toga sam imao sastanak 01.08. sa Županom u Dubrovniku i s 

njegovim zamjenikom, gdje smo ogolili cijelo stanje u smislu koje je rješenje. Banka nam 

odbija zaduženje, nismo mi išli na zaduženje bez odluke vijeća, nego smo gledali radnje šta je 

gdje moguće, nemamo šta prodati, ono smo pokušali prodati, nismo uspjeli realizirati. Malo 

prije sam rekao ako ste u situaciji da ne možete od svojih sredstava rješavati povećanu stranu 

Proračuna, onda je jasno da morate tražiti rješenja, a po meni su rješenja, nažalost, Županija 

tj. Državni proračun. Nakon što je Ministarstvo financija od nas preuzelo svu dokumentaciju 

u smislu utvrđivanja stanja Proračuna, u smislu stanja prihodne i rashodne strane, u smislu 

mogućnosti iz svojih sredstava plaćanja računa i oni su isto tako utvrdili da to nije moguće. 

Nakon toga je bio sastanak u Ministarstvu regionalnoga razvoja sa dvije Državne tajnice iz 

pozicije korištenja sredstava novoustrojene Uprave za otoke koja nažalost još uvijek nije, 

osim na papiru, dobila svoju poziciju povećanih sredstava Proračuna. Poslije toga je bio 
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sastanak s Ministrom uprave. Nisam na početku priče rekao, da kad sam shvatio da je zapravo 

nastao problem sve smo iskoristili osobe kojima je do Lastova, kako oni govore, jako stalo, od 

Šuice, Branka, Župana, do ljudi u ministarstvima i za sada nema nikakvog rješenja, osim što 

se je Financijska agencija proglasila ne nadležnom u ovoj priči primjene članka 244. Ovršnog 

zakona, Sud se nije oglasio. Nakon toga, vidjet ćete tu nema rješenja, jer da bi Sud koji je 

donio tj. provodi krivu stvar s FINOM treba ući u novi sudski postupak i to tužiti Prokljana 

d.o.o. na Općinskom sudu u Zagrebu. Kontaktirajući osobe koje su nama znane, jel tako, da 

sad ne nabrajam imena, red na Općinskom sudu u Zagrebu, zašto u Zagrebu – jer je to sjedište 

tvrtke koja nas je ovršila, traje godinu ipo dana. Ministar uprave nakon dva sastanka se očituje 

napokon i to interesantno Ministar uprave citira zadnju našu klasu od 9. kolovoza, odgovara 

22. kolovoza kojom stvarno potvrđuje sve što mi navodimo i ohrabrujuće u tom trenutku daje 

u zadnjoj rečenici svoje mišljenje, ja ću ga sad pročitat jer to je ohrabrujuće za mene u tom 

trenutku bilo: „Na kraju, Ministarstvo uprave koristi priliku istaknuti da je mišljenja da je 

traženje Općine Lastovo da se ograniči ovrha u dijelu potrebnih sredstava za nužno obavljanje 

osnovnih zadaća i poslova Općine, opravdano i utemeljeno na Zakonu, konkretno na članku 

244. Ovršnog zakona. Stoga je u svrhu osiguranja urednog funkcioniranja Općine, 

nedvojbeno potrebno da se predmetno pitanje što prije riješi.“ Nakon toga, je reagirao naš 

prijatelj Branko Bačić, prekjučer, kojemu smo dostavili svu potrebnu dokumentaciju jer je 

danas sastanak načelnika s Plenkovićem u Dubrovniku i ja sam tražio da se iznađe prostor te 

da se taj sastanak održi, ja više poruke ne brišem tako da znate, i mi smo imali urednu 

komunikaciju cijelo to vrijeme jer je shvatio da je stanje kako je, jer ja sam zapravo danas 

trebao ići na taj sastanak zasebni po ovom pitanju i zadnja poruka je da će on danas jer putuje 

s Premijerom, da će učiniti sve da taj problem riješi i da će se javit, do sada se nije javio. Što 

se događalo u međuvremenu, osim što je prije mjesec ipo dana isključena telefonija i internet, 

jer mi se ovo mađioniramo vezano za internetsku liniju da možemo funkcionirati. Prošli 

tjedan je došao nalog za isključenjem električne energije i onda osim što obavještavamo o 

tome sve državne institucije, što će se dogodit, nismo slutili, od FINE, Porezne, Suda, državne 

službe, svi su reagirali pomoćnici, predstojnici u prošlu srijedu kada je došla voda do grla, na 

način da riješe svoje dugovanje prema Općini Lastovo na način da plati FINA struju na 

Pjevoru, ove službe u Općini, međutim računi za isporučenu energiju koji idu Općini Lastovo 

su zbirni računi i HEP je odbio podmirenje tih računa. Prema tome, ono što znam, prije smo 

pričali o tome što bi ti učinio što ne bi učinio, osim gašenja koja ja neću napravit, to sam 

maloprije rekao, ne znam kako zaustaviti daljnje negativnosti. I ono što sam rekao u 

novinama, a vidim da ste čitali novine, 600.000,00 kuna su nepodmirene obveze Općine 

Lastovo, kada rečem 600 onda govorim oko 600.000,00 kuna, a koje se odnose na 300.000,00 

kuna Ministarstva kulture i na 300.000,00 kuna korisnika Proračuna. Mislim da je stvar 

preozbiljna i ja sam zato podigao kaznenu prijavu protiv Mira Maričevića da Sud utvrđuje 

ovo stanje. Nažalost, nakon što sam bio sretan 2015. godine u onoj Presudi i nikad neću 

zaboravit, ovo će ić u zapisnik, riječi jedne sutkinje nakon tog spora koja mi je rekla nemoj se 

veselit i ja sam rekao njoj ja sam sretan. Antun Žanetić zastupa nas u tom predmetu da odmah 

rečem to nije nikakva tajna to sam već i rekao na vijeću. Ona je meni rekla znaš al kad se ljudi 

žale, pravne osobe žale na Visokom trgovačkom tamo nema žalbe i odgođenog postupka. I ja 

sam tada od 2015. godine, stalno mi je u glavi to bilo i nadao se da se to neće dogoditi, 

moram reći da smo kontaktirali osobe koje su Lastovu sklone, nismo čekali da se dogodi to 

što će se dogodit, nažalost, dogodilo se je to da je Sud presudio da je Općina Lastovo kriva. 

Prema tome, situacija je prekomplicirana i ja sam malo prije rekao ja sam dugo bio u Općini, 

bio je Miro u Općini, ja ni devedesetih ovo nisam doživljavao jer je činjenica da mi nemamo 

niti jedan alat s kojim možemo osim gašenja, to sam već rekao, kojim možemo razriješiti naš 

problem jer je netko u igri Sud trgovački i FINA presudio da ono što smo već platili da još 
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plaćamo jedanput sa sudskim troškovima 52.000,00 kuna i kamatama koje će biti koliko 

budu. 

 

Anita Jančić Lešić: Mene je stvarno ganula ova diskusija, ovo je grozno, ganula me ova 

diskusija koja je završila, ova teška priča, kada bih zaboravila jednu stvar koju sam sad 

izračunala – dug Općine 670.000,00 kuna vodovoda nastalih djelovanjem načelnika, onda 

turizam 230.000,00 kuna ako ne 290.000,00 djelovanjem sadašnjeg načelnika, 190.000,00 

kuna Ministarstvo kulture djelovanjem načelnika, to je 1.200.000,00 kuna. O tome ne 

pričamo, to nije uzrok ovog stanja. Uzrok stanja je Prokljan od koliko 600, 700.000,00 kuna i 

načelnik tronuto daje kaznenu prijavu Miru Maričeviću koji je taj račun platio za razliku od 

načelnika koji ovih 1.200.000,00 kuna nije platio. I druga stvar još jedna načelniče kada ste 

skužili da vam se spremaju ovrhe onda ste trebali odmah podnijet zahtjev Sudu i Sud to po 

difoltu radi. Očito ste negdje zabrljali, kao što ste zabrljali s Vodovodom i Komunalcem, 

procjenom što će biti s turizmom, procjenom što će biti sa arheologijom itd., očito ste negdje 

zabrljali pa vam nisu još poslali to. Oni to po difoltu rade, postoji članak Zakona koji kaže, da 

kao što se građani ne mogu ovršiti 100% tako se ni općine ne mogu ovršiti 100%, uvijek 

ostavljaju onaj dio za minimalno funkcioniranje. Zašto ni to niste uspjeli isposlovat? 

 

Leo Katić: Neću se više javljat, citirao sam pet požurnica od prvog dana i to ne donosi 

općinski načelnik to Rješenje donosi Sud, prema tome nažalost krivice ne krivice, donosi Sud. 

 

Miro Maričević: Drago mi je čut ovu informaciju u smislu da je javna, iako ovo mi je draže 

nego harangu koju vodiš sa sinovima i ostalima preko Facebooka itd. Zašto to govorim? A 

sad ću ti reć zašto to govorim, imao sam prilike s tobom razgovarati u četiri oka kad si se bio 

rasplakao i bio si nevolja od nevolje, ja sam ti dao čašu vode. E sada, ti znaš točno što se 

dogodilo i meni je to drago što ti znaš i što si podnio kaznenu prijavu, jer će se otvorit stvari, 

rasčistit će se stvari i bez ikoga i da se zna tko sam ja i tko si ti i to ćemo riješit i to je dobro 

jer je meni interes da ovi tvoji vukovi… 

 

Ilija Frlan: Nemojte vrijeđat vijećnike, nemojte vrijeđat ljude, ja vas molim nemojte vrijeđat. 

 

Miro Maričević: Pogledajte Facebook jer ovo je ordinirana kampanja od Katića Lea, priprema 

terena. Žalosno je, on je došao meni mjaukat dole i molit, tako da rečem, da mu ja 

pomognem.  

 

Ilija Frlan: Ja vas molim, nemojte vrijeđat. 

 

Miro Maričević: Ne vrijeđam ga. O kaznenoj prijavi ja ću se borit sa argumentima koji 

postoje točno, egzaktni su. Moje ruke nisu prljave, a za druge ćemo vidjet.  

 

Leo Katić: Kazneni postupak je slijed ovih događanja. 

 

Margaret Hropić: Htjela sam samo pitat, s obzirom da naša vijećnica je i predsjednica ogranka 

vladajuće stranke, pa onda jesi li bila u prilici, nemojmo sad biti licemjerni, da te netko pita da 

li pomoć Općini Lastovo politički ili ne? Kakav si stav zauzela? 

 

Anita Jančić Lešić: Ja sam apsolutno za pomoć Općini Lastovo, apsolutno, ne politički – 

financijski. 

 

Margaret Hropić: Jel to istina? Jel to stav koji je išao službeno iz vašeg ogranka? 
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Anita Jančić Lešić: Mi ne dajemo službene stavove ni pismene stavove, zato što mi znamo da 

smo mi mali dio naše stranke, stranka je velika, prema tome nema nikakve potrebe za tim. Ja 

sam apsolutno za pomoć Općini Lastovo, ja sam apsolutno za to da se ne gasi Općina, da se 

ne gase službe, da se ne gasi ništa ono što je potrebno Općini Lastovo, ali to mora netko 

provest. 

 

Margaret Hropić: Hvala na odgovoru, ali imam još jedno pitanje. Da li zdravstvena skrb na 

otoku Lastovu, jedan obiteljski liječnik, radi u punom radnom vremenu ili pola radnog 

vremena? 

 

Anita Jančić Lešić: To nije pitanje nas vijećnika. 

 

Margaret Hropić: Evo imamo problem dječjeg vrtića koji je na stolu, imamo problem 

pacijenata… 

 

Ilija Frlan: Možemo li ovo ostaviti za vijećnička pitanja? 

 

Margaret Hropić: Ovo je razno. 

 

Ilija Frlan: Nije ovo razno, još smo na presudi, ako ćemo zaključit ovu točku pa ćemo stavit 

ovu zadnju i pričat što god hoćemo. 

 

Margaret Hropić: Možemo mi zaključit što god vi hoćete predsjedniče vijeća, ali ništa nećemo 

zaključit dok se mi osobno ne promijenimo. 

 

Predsjednik Ilija Frlan zaključuje raspravu te se informacija o Ovrsi – Presudi Visokog 

trgovačkog suda Republike Hrvatske prima na znanje. 

 

AD 10. VIJEĆNIČKA PITANJA 

 

Margaret Hropić: Imamo problem skraćenog vrtića i problem financiranja dječjeg vrtića. Sva 

sreća što nam neke službe financiraju ministarstva s vrha i one funkcioniraju i ljudi su sretni 

što u njima sjede i rade. I dalje tvrdim da nam neće ta sreća dugo trajat, da ćemo se morat 

okrenut sami sebi, valjda ćemo tada biti sretniji i više povezaniji, zato što imamo jedan 

disbalans ovih lokalnih potreba i onih koje nam nudi država i ja sam to već govorila. I sad 

osobni naš stav da li ćemo i dalje biti licemjeri i tako nastupati pa onda pričat malo jedno, 

malo drugo, malo živit kako nam se živi ili imat neki svoj put, to je sad naš stav. Ali ja tvrdim 

da zdravstvena skrb na otoku radi skraćeno prešutno i još masu službi radi skraćeno prešutno i 

mi sve imamo i kod nas sve funkcionira, čak i u turističkoj sezoni. I ta jedna apoteka koja je 

dobila stručnu osobu i koja ima malo bolje radno vrijeme i na nju smo ljuti jer nam je otpao 

dio kolača. I tako još x stvari, pa netko može reć i meni, al ja lijepo govorim i dalje ću 

govorit, da jednostavno ova ljepota nam neće dugo trajat, jer naša država vjerojatno će 

konačno doć na pravo mjesto jer ovo jednostranački, višestranački, bilo koja stranka je u 

pitanju, dvije su većinske, nije u redu. Zato sam postavila prvo pitanje da li si bila u poziciji 

kao predsjednica vodeće stranke da te netko pita, jer to su vaši ljudi, meni je draga Hrvatska, 

al očito nisam u stranci ne privlače me ograničenja jer ako negdje sjedi osam ljudi i ako dvoje 

ljudi reče svoje mišljenje koje se protivi većini da ga vi nećete poslušat, demokracija je 

jednostavno sputana i zato mi se ne sviđa. Bilo koja stranka, al je činjenica da oni koji su na 

vlasti SDP ili HDZ njih se uvijek nešto pita i u onome lokalnome, najnižem, zato sam ja pitala 
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predsjednicu jel je netko pitao, jer je meni žao što je došlo do takve situacije ne zato što neće 

biti izbori, pa bit će za dvije godine, za mjesec dana i opet će netko platit izbore i netko će 

platit dug, a žalosno je što to sve plaćaju ljudi, ljudi koji vrijedno rade i trude se da uplate 

nešto u državni proračun ili se službenici trude da ta uplata bude veća, pa onda šetaju po 

otoku, pa smo onda svi nezadovoljni ali kad bi mi na ovom otoku živjeli divljački onda ne bi 

bili u sedmoj skupini možda bi nam došla koji put Carina i koju globu odalamila al bismo 

imali financiranje projekata, imali bi sve što nam treba razvojno jer ja ne mogu shvatit da se 

za vrijeme Tita na kraju godine su se vraćala sredstva u državu je se nisu potrošila, ne jednom 

nego šesto puta i mi sve napamet znamo koliko je slojeva asfalta stavljeno za do Prehodišća i 

kad je stavljen i sve što se na ovom otoku radi, sve je javno, ako se ne dozna danas, doznat će 

se malo kasnije, al činjenica je da neki dan pomoćnik ministra poljoprivrede rekao je da u 

natječajima cijela država ima problema. Problem je jedan napuhavanje investicija jer to 

diktiraju naši gospodarstvenici koji su takvi kakvi su, na našem tržištu rada i u našoj državi 

sve isto, ne bilo to na Lastovu ili negdje drugo, sve je prenapuhano, sve je u nekim 

milijunima, sve je nerealno i takvi smo kakvi smo i sad je otok tu gdje je, dječji vrtić radi 

skraćeno radi problema Općine, al mislim da je uskraćeno i masu toga drugoga i to je moje 

mišljenje, zato sam se i javila, hvala na razumijevanju, ako su točni odgovori ja bi stvarno 

voljela da idemo malo jedinstvenije bez obzira na to tko je na vlasti ovdje ili nije. Ja sebe ne 

smatram lijevom, da sam više na putu da je Hrvatska država razvojna da ona ide naprijed pa i 

naše Lastovo, a ne da mi zadovoljavamo potrebe dječjeg vrtića i ne znam čega, da nemamo 

trga, da nemamo vodovoda, da nemamo ničega. Ove četiri godine, odnosno one prije smo se 

trudili na tim projektima, pa da prodamo neku nekretninu, pa da pokrpamo rupe u Proračunu i 

očito ako bude moglo dalje bolje, ljudi će se trudit na ovom otoku da bude bolje. 

 

Pavao Lagetar: Ja ću ti odgovorit jednim citatom Abrahama Lincolna - Nemoj biti razočarana 

u demokraciju, rekao je, demokracija ima tisuću nedostataka, ali još nitko nije izumio bolji 

način vladanja. 

 

Margaret Hropić: Nadglasavanje nije baš demokracija. 

 

Anita Jančić Lešić: Sad si upravo rekla nadglasavanje nije demokracija. U ovome sadašnjem 

sastanku mi imamo devet točaka i mislim da naše primjedbe apsolutno stoje, i ja stojim iza 

svake svoje primjedbe koju sam rekla, nadglasana sam i to je demokracija. 

 

Margaret Hropić: Al to je većina. 

 

Anita Jančić Lešić: Apsolutno. 

 

Margaret Hropić: Al ovamo je manjina, ne može bit u korist manjine, mora bit u korist 

većine. 

 

Anita Jančić Lešić: Eto u korist većine je, već pet godina je u korist većine. Demokracija je 

demokracija i većina nadglasava kao što smo svjedoci ovu zadnju godinu dana ovog vijeća i 

dvije, tri godine prije, odnosno četiri. Prema tome, većina je odlučila i većina je odgovorna 

Nina, većina je odgovorna za odluke koje je donijela. Samo bi zamolila Magi da ne idemo u 

osobne stvari, o tome možemo razgovarat. Možemo razgovarat o Poreznoj, možemo 

razgovarat o HZZO-u, možemo razgovarat o DVD-u, Omladincu, o onim stvarima za koje 

Općina brine. O tome bi trebali razgovarat, a o ovome drugome se možemo razgovarat 

privatno. 
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Miro Maričević: Vezat ćemo se opet na iste priče, ja mislim da je svakome jasno ono što piše 

u Proračunu i što je izvršeno. Aktivnosti jedne vlasti se prepoznava u Proračunu, ja sam više 

puta u ovu godinu i dva mjeseca postavljao pitanje koji su to projekti da se mogu kandidirat? 

To se može isčitat iz Proračuna, što se može kandidirat? Ništa. I to je problem ove vlasti, to je 

konstanta ove vlasti na svim područjima. 

 

Margaret Hropić: Ništa. Vi ne vidite ili? 

 

Miro Maričević: Apsolutno. Jedan samostalni projekt nije Općina imala, osim ovih koji su 

200.000,00 kuna pa ne mora javna nabava itd. Možemo konstatirat to. Od Vodovoda u 

Skrivenoj Luci do sanacije otpada sve je pripremila bivša vlast, ne njegova nego bivša vlast, 

prema tome hoću reć i konstatirat da se ne može govorit o nekom poslu ako se ne pripremaju 

projekti, što će se kandidirat. Vlast se bavi sama sa sobom i uhljebom svojih evo ja ih mogu 

nabrojit OPG Katić se može ovdje slobodno stavit. Zašto? Zato što je zapravo cijelu familiju 

dovukao unutra i to je problem ove vlasti, klijentelizam, nepotizam itd. I oni se ne bave 

problemima, jer da ima energije onda bi se moglo sastavit nešto. 

 

Margaret Hropić: Malo nas je, nije točno i opet nisam mogla vjerovat da vidim jedno, a čujem 

drugo. 

 

Miro Maričević: Ovo što govorim ja ću ti argumentirat, hoću ti argumentirat? Pa pogledaj 

samo u uredima, sve će ti bit jasno, evo ovdje sa moje lijeve strane. 

 

Ilija Frlan: Nemojte molim vas vrijeđat.  

 

Miro Maričević: Ja govorim o činjenicama. 

 

Ilija Frlan: Sve su to visokoškolovani ljudi koji su potrebni ovoj Općini, nemojte to zaboravit. 

 

Miro Maričević: Slažem se, al ne samo Katići. I to se dogodilo Općini i on je posta OPG 

Katić.  

 

Ilija Frlan: Nije istina i nemojte vrijeđat molim vas. 

 

Miro Maričević: Može se to napisat slobodno jer je to tako. 

 

Margaret Hropić: Jeste možda ljubomorni što vaša djeca nisu došla na Lastovo, kad će doć? 

Evo moj jedan sjedi ovdje, a kad će doć ta djeca? 

 

Miro Maričević: Nije to moj problem. 

 

Margaret Hropić: Ali je, problem je vratit djecu na ovaj otok.  

 

Miro Maričević: Ovih pet godina kad su one završile školu nemaju gdje.  

 

Margaret Hropić: Vidi, nema ni moj gdje pa je došao. 

 

Miro Maričević: Al vraćao sam drugu djecu na Lastovo samo da znaš. 

 

 



30 

 

Predsjednik Ilija Frlan je zaključio raspravu i sjednicu Općinskog vijeća u 17:13 sati. 

 

Prema tonskom zapisu                       Predsjednik 

zapisnik napisala              Općinskog vijeća 

Korana Zavadlav             Ilija Frlan 

 

KLASA: 021-05/18-01/08 

URBROJ: 2145-02/01-18-5  

U Lastovu, 31. kolovoza 2018. godine 

 

 

 

 

Prilog: 

− Zaključak - Prijedlog Ugovora o prijenosu vlasništva komunalnih vodnih 

građevina - sustav javne vodoopskrbe i sustav javne odvodnje na području 

Općine Lastovo u vlasništvu Općine Lastovo na NPKLM vodovod d.o.o. 

Korčula 

− Zaključak - Prijedlog Ugovora o reprogramiranju obveza za isporučene vodne 

usluge javne vodoopskrbe 

− Polugodišnji izvještaj o izvršenju Proračuna Općine Lastovo za 2018. godinu 

− Odluka o davanju suglasnosti Udruzi za promicanje kulture i umjetnosti 

„Dobre Dobričević“ za provedbu ulaganja „Dom kulture u Lastovu“ 

− Odluka o osnivanju postrojbe civilne zaštite opće namjene Općine Lastovo 

− Odluka o određivanju pravnih osoba od interesa za sustav civilne zaštite na 

području Općine Lastovo 

− Zaključak - cijena programa Dječjeg vrtića u slučaju skraćenog radnog 

vremena  

 

 

 


